
Data przyjęcia protokołu: 31.08.2023 r.

ROP.0002.6.2023

PROTOKÓŁ NR LI/23

LI SESJI ZWYCZAJNEJ 

RADY GMINY ZIELONKI KADENCJI 2018-2023

Z DNIA 29 CZERWCA 2023 ROKU

PROJEKT

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Zielonki (ul. Krakowskie Przedmieście 116, 32-087 

Zielonki) oraz w trybie zdalnym (za pomocą środków komunikacji elektronicznej) tj. trybie hybrydowym. Sesji 

przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Zielonki Mirosław Golanko. Protokół sporządziła Beata 

Przybycień, starszy specjalista. W obradach uczestniczyli: wg list obecności (listy obecności są załącznikami 

do niniejszego protokołu). W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2023 r. o 

godz. 9:00, a zakończono o godz. 15:15 tego samego dnia.

1. Otwarcie LI sesji Rady Gminy Zielonki.

Przewodniczący M. Golanko powitał wszystkich przybyłych na obrady, stwierdził kworum i prawomocność do 

podejmowania uchwał, po czym otworzył LI sesję Rady Gminy Zielonki kadencji 2018-2023.

2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący M. Golanko odczytał proponowany porządek obrad:

3. Przyjęcie protokołu L sesji zwyczajnej.

4. Sprawozdania z prac komisji.

5. Przedstawienie „Raportu o stanie gminy Zielonki w roku 2022”.

6. Debata nad „Raportem o stanie gminy Zielonki w roku 2022”.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki wotum zaufania;

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Zielonki za 2022 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania 

Wójta Gminy Zielonki z wykonania budżetu za 2022 rok;

3) udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki absolutorium za 2022 rok;

4) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na 2023 rok;

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

6) zmieniająca Uchwałę nr XLII/64/2022 Rady Gminy Zielonki w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Krakowskiemu na realizację zadania w ramach Inicjatyw Samorządowych w latach 2023-2025;

7) zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa 

Małopolskiego w zakresie drogi wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2023 r oraz udzielenia pomocy 

rzeczowej Województwu Małopolskiemu;

8) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Małopolskiego z 

przeznaczeniem, na dofinansowanie zadania utrzymania letniego i zimowego chodników wzdłuż DW 794 w 

ramach inicjatyw samorządowych;
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9) udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Zielonki;

10) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 

określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso;

11) określenia warunków udzielenia i wysokości stawki procentowej bonifikaty od ceny sprzedaży 

nieruchomości gruntowej;

12) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obszarze miejscowości Zielonki gmina Zielonki;

13) uchwały zmieniającej Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zielonki;

14) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego;

15) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027.

8. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski radnych.

10. Informacja na temat stanu obecnej i przyszłej współpracy w zakresie inwestycji drogowych realizowanych 

przez Powiat Krakowski na terenie Gminy Zielonki. Wystąpienie zaproszonych gości.

11. Informacja na temat stanu obecnej i przyszłej współpracy w zakresie inwestycji drogowych realizowanych 

przez samorząd Województwa Małopolskiego na terenie Gminy Zielonki. Wystąpienie zaproszonych gości.

12. Zamknięcie sesji.

Przewodniczący M. Golanko zapytał, czy są uwagi do porządku obrad, wobec ich braku, zgłosił zmianę 

porządku obrad poprzez wykreślenie w ust. 7 Podjęcie uchwał pkt 11 i renumerację kolejnych punktów i 

zarządził głosowanie

Głosowano w sprawie:

Ustalenie zmienionego porządku obrad

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Zmieniony porządek obrad wyglądał następująco:

3. Przyjęcie protokołu L sesji zwyczajnej.

4. Sprawozdania z prac komisji.

5. Przedstawienie „Raportu o stanie gminy Zielonki w roku 2022”.

6. Debata nad „Raportem o stanie gminy Zielonki w roku 2022”.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki wotum zaufania;

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Zielonki za 2022 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania 

Wójta Gminy Zielonki z wykonania budżetu za 2022 rok;

3) udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki absolutorium za 2022 rok;
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4) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na 2023 rok;

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

6) zmieniająca Uchwałę nr XLII/64/2022 Rady Gminy Zielonki w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Krakowskiemu na realizację zadania w ramach Inicjatyw Samorządowych w latach 2023-2025;

7) zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa 

Małopolskiego w zakresie drogi wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2023 r oraz udzielenia pomocy 

rzeczowej Województwu Małopolskiemu;

8) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej rzecz Województwa Małopolskiego z 

przeznaczeniem, na dofinansowanie zadania utrzymania letniego i zimowego chodników wzdłuż DW 794 w 

ramach inicjatyw samorządowych;

9) udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Zielonki;

10) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 

określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso;

11) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obszarze miejscowości Zielonki gmina Zielonki;

12) uchwały zmieniającej Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zielonki;

13) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego;

14) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027.

8. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski radnych.

10. Informacja na temat stanu obecnej i przyszłej współpracy w zakresie inwestycji drogowych realizowanych 

przez Powiat Krakowski na terenie Gminy Zielonki. Wystąpienie zaproszonych gości.

11. Informacja na temat stanu obecnej i przyszłej współpracy w zakresie inwestycji drogowych realizowanych 

przez samorząd Województwa Małopolskiego na terenie Gminy Zielonki. Wystąpienie zaproszonych gości.

12. Zamknięcie sesji.

Ad 3. Przyjęcie protokołu L sesji zwyczajnej.

Przewodniczący M. Golanko zapytał, czy są uwagi do projektu protokołu L sesji, wobec ich braku zarządził 

głosowanie.

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie protokołu L sesji zwyczajnej

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

P  rotokół L sesji został przyjęty   jednogłośnie   i otrzymał numer L/23  

Ad 4. Sprawozdania z prac komisji.

W tej części sesji przedstawiciele komisji rady gminy przedstawili sprawozdania z prac komisji z okresu 
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międzysesyjnego.

1. Przewodniczący Komisji Budżetowej T. Łysek – sprawozdanie z posiedzenia w dn. 27.06.

2. Przewodniczący Komisji Infrastruktury Liniowej K. Gaweł – sprawozdanie z posiedzenia w dn. 27.06.

3. Przewodnicząca Komisji Kultury, Sportu i Spraw Regulaminowych M. Gadzik-Wójcik – sprawozdanie z 

posiedzeń w dn. 9.06, 26.06.

4. Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Niskiej Emisji i Odpadów K. Krzyworzeka – sprawozdanie z 

posiedzeń w dn. 6.06, 26.06.

5. Przewodnicząca Komisji Oświaty i Polityki Społecznej L. Zielińska - sprawozdanie z posiedzenia w dn. 

16.06.

6. Przewodnicząca Komisji Planowania i Rozwoju M. Listoś - sprawozdanie z posiedzeń w dn. 12.06, 29.06

7. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej R. Toft - sprawozdanie z posiedzeń w dn. 29.05, 28.06.

Protokoły z posiedzeń komisji dostępne są na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Zielonki.

Ad 5. Przedstawienie „Raportu o stanie gminy Zielonki w roku 2022”.

Wójt przedłożył dane za rok 2022, charakteryzujące gminę Zielonki i opisujące działalność organu 

wykonawczego. Rozwój gminy determinował tą działalność, stawiając wyzwania i problemy do rozwiązania. 

Omawiał realizację polityk, programów, strategii, uchwał rad gminy. Jak również budżet, stan finansów gminy, 

mienie komunalne, planowanie przestrzenne i in. Kluczowa była liczba mieszkańców, na koniec 2022 r. 

zameldowanych było 23.770 osób, z bardzo wysokim saldem dodatnim 344 osób. Podczas gdy według 

statystyk Głównego Urzędu Statystycznego, w ramach spisu mieszkańców, gminę zamieszkiwało 27 tys. osób, 

czyli o 3.250 więcej osób niż zameldowanych. Struktura wiekowa wskazuje, że gminę zamieszkuje młode 

społeczeństwo z ponad 6 tysiącami osób w wieku przedprodukcyjnym i 14 tysiącami osób w wieku 

produkcyjnym. Co stanowiło prawie 20 tysięcy osób w wieku aktywnym zawodowo oraz uczniów i dzieci. 

Aktywność zawodowa mieszkańców przełożyła się na dochody gminy, które osiągnęły ok 170 mln zł, przy 

zadłużeniu ok 36 mln zł. Wójt zapoznał zebranych z informacją nt. oświaty i wychowania, ważną zarówno pod 

względem finansowym, jak i inwestycyjnym, biorąc pod uwagę ostatnich kilkadziesiąt lat samorządu gminy. 

M.in. w placówkach oświatowych na koniec 2022 r. uczyło się łącznie 3.667 dzieci, w tym 2.326 w czterech 

szkołach publicznych prowadzonych przez gminę. Szkoła niepubliczna w Bibicach liczyła 189 uczniów. W 

przedszkolach publicznych prowadzonych przez gminę było 399 dzieci. W oddziałach przedszkolnych w 

szkołach tzw. zerówkach było 100 dzieci. W przedszkolach niepublicznych na terenie gminy było 653 dzieci 

łącznie w 14 placówkach oświatowych, które były finansowane w całości z budżetu gminy. Gmina zapewniała 

finansowanie wszystkim niepublicznym placówkom, co generowało poważne wydatki, natomiast za dzieci 

pochodzące z innych gmin, gmina otrzymywała dotacje w ramach rozliczenia. Zwrócił uwagę, że funkcje 

przedszkoli realizują niepubliczne placówki dla 1.445 dzieci. Gmina finansuje za pobyt średnio 1.000 zł - 1.100 

zł miesięcznie za każde dziecko, które jest w przedszkolu niepublicznym. To daje obraz wysokości kwot dotacji 

do niepublicznych przedszkoli. Zachęcał do szczegółowego zapoznania się z danymi w tym zakresie w 

materiale absolutoryjnym, jak i w raporcie. Zwrócił uwagę, że w 2022 r. w wyniku wojny i agresji Rosji na 

Ukrainę, napłynęła potężna fala uchodźców, co wywołało konieczność podejmowania przez gminę 

określonych działań i zadań. W pierwszej kolejności była to pomoc społeczna, która realizowała przewidziane 

przepisami prawa świadczenia na rzecz uchodźców. M.in. przez Urząd Gminy w zakresie administracyjnym 

nadawanie numeru PESEL i współpraca z mieszkańcami oraz organizacjami pozarządowymi, finansowanie 

4



pobytu uchodźców w rodzinach prywatnych, czy w bazach zgłoszonych do wojewody. Miało miejsce potężne 

zaangażowanie urzędu, który do dnia dzisiejszego jeszcze realizuje zadania, ponieważ nie zostały całkowicie 

jeszcze wygaszone. Podkreślił bardzo dobrą współpracę ze sztabem zarządzania kryzysowego Powiatu 

Krakowskiego, z przepływem informacji i finansów tj. refundację za pobyt uchodźców u osób prywatnych. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Zielonkach realizował wytyczne związane ustaleniami administracji 

rządowej. Zadania związane z wypłatą dodatków węglowych i dystrybucji węgla dla potrzebujących ze 

współpracy z urzędem i Referatem Organizacyjno-Prawnym i Panią Sekretarz Gminy. Urząd, pomimo 

wątpliwości, czy powinien się tym zajmować, ostatecznie pozytywnie odpowiedział na oczekiwania wojewody i 

administracji rządowej i z powodzeniem zadanie to zrealizował. W zakresie gospodarki przestrzennej i 

architektury dział istotny dla przyszłości rozwoju gminy, w ponad 95% obszaru gminy, tj. 4.634 hektarów objęty 

był planami zagospodarowywania przestrzennego. Przy istniejących rezerwach: nierozstrzygniętej rezerwie 

110 kW, zanikającej rezerwie dla Zachodniej Obwodnicy Zielonek tzw. Trasy Wolbromskiej, czy starej rezerwie 

na odcinku S7 Węgrzce - Bosutów, terenów pod Północną Obwodnicę Krakowa. Podsumował, że w planach 

zagospodarowania przestrzennego gminy tereny do zainwestowania stanowią 1.689 hektarów prawie 35% 

całego obszaru gminy. Podkreślił, że olbrzymi jest potencjał inwestycyjny w gminie. Powiedział, że ważnym 

zadaniem dla gminy było bezpieczeństwo publiczne, w tym bezpieczeństwo zarządzania kryzysowego. 

Głównym wydatkiem, rokrocznie realizowanym było utrzymanie gotowości dziewięciu jednostek Ochotniczych 

Straży Pożarnych i zarządzania kryzysowego ze środków gminnych. Łącznie OSP liczy ponad 170 druhen i 

druhów strażaków, gotowych do niesienia pomocy na każde wezwanie ze stanowiska kierowania Państwowej 

Straży Pożarnej. Jak również zapotrzebowanie mieszkańców w zakresie choćby owadów i akcje były 

podejmowane. W zakresie zarządzania kryzysowego bezpośrednio współpracuje Referat Spraw 

Administracyjnych, w którym pełnomocnik na bieżąco współpracuje zabezpieczając sytuacje, które zawsze 

mogą mieć miejsce przy nawałnicach, dużych wezbraniach wód, dopóki nie zostaną rozwiązane problemy 

budowy suchych zbiorników retencyjnych. Podkreślił, że są to zadania rządowe, nie gminy. Środki 

wydatkowane na utrzymywanie gotowości były inwestowane w sprzęt. Dodał, że zawsze wart jest podkreślenia 

fakt, że pomimo, iż rada gminy uchwala stawki za podejmowanie akcji strażackich, to jednak druhny i druhowie 

nie składają wniosków o wypłatę. Druhny i druhowie również zabezpieczali różnego rodzaju imprezy 

kulturalne, sołeckie, włączając się w pokazy i naukę pierwszej pomocy z okazji Dnia Dziecka. Podkreślił, że 

ochotnicy wykonują zadania społecznie, kosztem własnego czasu, ich hobby pozwalało gminie na nich 

polegać. Za co, zarówno komendantowi gminnemu, jak i zarządowi OSP w gminie Zielonki i poszczególnym 

jednostkom podziękował. Kolejny dział infrastruktura i gospodarka komunalna stanowiły potężny pakiet zadań 

dla gminy. Wartość księgowa majątku gminy wynosiła ponad 437 mln zł, zaznaczając, że  wartości realne były 

znacznie wyższe. W zakresie własności, gmina jest właścicielem Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych sp. z 

o.o. w Zielonkach w 100%. W 2022 r. o prawie 2 hektary zmniejszyła się powierzchnia gruntów gminnych, co 

było spowodowane wywłaszczeniem terenów pod Północną Obwodnicę Krakowa. Podkreślił, że w trakcie 

realizacji zadań, gmina zrzekała się na rzecz Województwa Małopolskiego z odszkodowań pod Zachodnią 

Obwodnicę Zielonek z drobnych działek gminnych, na rzecz realizacji odcinka I i II Trasy Wolbromskiej. Z 

tytułu budowy infrastruktury, zgodnie z uchwałą rady o naliczaniu opłat adiacenckich, zostały w 2022 r. podjęte 

decyzje w liczbie 263 na kwotę ponad 678 tys. zł. Zachęcał do analizy raportu i zestawienia budynków i lokali 

komunalnych znajdujących się w zasobach gminy. W większości obiekty przekazane są do zarządzania 

sołtysom, zgodnie z wnioskami mieszkańców podjętymi na zebraniach wiejskich. Również wyszczególniony 
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został wykaz umów najmu i dzierżaw w budynkach komunalnych. Podkreślił przyrost punktów adresowych o 

prawie 3 tys. na przestrzeni 10 lat do 9.189 włącznie, uznając że w niewielu gminach można było taką 

dynamikę zaobserwować. Raport zawiera zestawienie dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich. W okresie 

od 2020 r. do 2022  r. w gminie prowadzonych było i zostały wymienione w raporcie 21 dokumentacji 

projektowych na drogach gminnych. Projekty w różnym stanie zaawansowania, stanowią dokumentację do 

ubiegania się o pozyskiwanie środków zewnętrznych na ich realizację. W ramach tzw. inicjatyw 

samorządowych gmina wydatkowała środki na koszty prac drogowych m.in. z Województwem Małopolskim w 

kwocie 2.411 mln zł, z Powiatem Krakowskim w kwocie 1.184 mln zł. W zakresie gospodarki odpadami 

komunalnymi, gmina stale dokładała środki finansowe do systemu na ich zagospodarowanie. Kontrole 

znacząco poprawiły sytuację i nałożone kary w skali kilkuset tysięcy złotych dla wywoźników za realizację 

usług niezgodnie z umowami. Raport obejmuje informację o kulturze i dziedzictwie narodowym z powstałą w 

2022 r. ważną inicjatywą ustanowienia Dnia Stroju Krakowskiego, która objęła całą gminę z Dożynkami 

Województwa Małopolskiego na czele. Podkreślił, że udało się gminie je zorganizować dzięki szerokiemu 

zaangażowaniu społeczności lokalnej. Zachęcał do zapoznania się z istniejącą bazą 27 obiektów dla sportu i 

rekreacji. Jak również z przyjętą Strategią Gminy Zielonki do 2030 roku i sposobem realizacji poszczególnych 

zadań w zakresie rozwiązywania problemów społecznych gminy, z programem do spraw przeciwdziałania 

narkomanii, alkoholizmowi i różnego rodzaju programów zdrowotnych. We współpracy z Powiatem 

Krakowskim, Województwem Małopolskim realizowane przez GZEAS w Zielonkach. Beneficjentami były 

placówki szkolne w zakresie różnego rodzaju pomocy zdrowotnej, czy świadczeń zdrowotnych dla dzieci. 

Powiedział, że raport zawiera informację na temat wykonania uchwał rady gminy i realizację wskaźników w 

poszczególnych zadaniach. Generalnie, uchwały podjęte w 2022 r. zostały zrealizowane, albo są w trakcie 

realizacji. Poinformował, że w ramach działalności organu wykonawczego, gmina podejmując różnego rodzaju 

inwestycje, pokrywała koszty wyłączenia gruntów z produkcji rolnej. W 17 zrealizowanych inwestycjach koszt 

wyłączenia wynosił  121.873 zł i była to opłata roczna. Gmina występując do marszałka i zarządu 

województwa o środki na wykonywanie dróg rolniczych na terenie gminy, sięgała właśnie po pieniądze z tego 

tytyłu opłat. Wójt wyszczególnił kwoty z poszczególnych inwestycji składające się łącznie na kwotę 121.873 

złotych. Zwrócił uwagę, że dochody wynosiły ok 170 mln zł, przychody 32 mln zł, wydatki ponad 166 mln, 

rozchody 3 mln zł. Nadwyżka finansowa w 2022 r. w kwocie ponad 3 mln zł wynikała z niezrealizowanych 

zadań. Zwrócił uwagę, że w 2022 bardzo mocno rosły wydatki bieżące. Które wyniosły 152 mln złotych. W 

strukturze dochodów, bieżące stanowią 90%, majątkowe pozostałe 10%. Skarbnik A. Adamczuk  przedstawiła 

wykaz źródeł dochodów wykonanych w 2022 r.: dochody własne, transfery z budżetu państwa oraz środki 

pochodzące z budżetu Unii Europejskiej. Dochody własne gmina uzyskała w kwocie prawie 48 mln zł. Zwróciła 

uwagę, że w zakresie dochodów majątkowych z mienia w 2022 r. prawie 11 mln zł stanowiły dochody 

pochodzące z odszkodowań i była to nadzwyczajna sytuacja. W zakresie transferów pochodzących z budżetu 

państwa gmina otrzymała ponad 117 mln złotych, ponad 20 mln zł na zadania zlecone, ponad 6 mln zł 

środków pochodziło z funduszy celowych: pomoc dla obywateli Ukrainy ponad 4 mln zł oraz środki z funduszu 

COVID i na dodatki węglowe. W zakresie środków europejskich to jest prawie 7 mln zł. W zakresie struktury 

dochodów w 2022 r. największe wpływy stanowiły dochody od osób prawnych, fizycznych, podatki łącznie z 

udziałami w PIT i CIT. Drugie co do wielkości stanowiły subwencje i środki pochodzące z funduszy celowych. 

Wydatki zrealizowane w 2022 r. stanowiły prawie 167 mln zł, z czego na działalność bieżącą przeznaczono 

kwotę 137 mln zł, natomiast na realizację inwestycji ponad 29 mln zł. W zakresie wydatków inwestycyjnych 
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majątkowych ponad 3 mln zł stanowiły wydatki przekazane na inwestycje w formie dotacji do pieców, bądź 

dotacje przekazane do innych jednostek samorządu terytorialnego realizujących zadania z zakresu dróg. 

Jeżeli chodzi o strukturę wydatków zrealizowanych w 2022 r. 82% przypadało na wydatki bieżące, 18% to 

wydatki inwestycyjne. W zakresie wydatków bieżących największa część wydatków przeznaczona została na 

wynagrodzenia i pochodne ponad 44 mln zł obejmowały wszystkie wynagrodzenia wszystkich jednostek 

łącznie z jednostkami ze szkołami i przedszkolami, wynagrodzeniami nauczycieli. Drugą co do wielkości grupę 

wydatków, stanowiły wydatki związane z realizacją zadań statutowych, prawie 38 mln złotych, czyli wszystkie 

koszty związane z utrzymaniem i realizacją zadań. Wydatki bieżące na oświatę rosły dość mocno, natomiast 

subwencja nie rosła w takim samym tempie, więc gmina z roku na rok coraz więcej dokładała do zadań 

oświatowych. Wydatki związane z systemem odbioru odpadów komunalnych na przestrzeni trzech lat się nie 

bilansowały. Wydatki związane z infrastrukturą drogową, dofinansowaniem do MPK na przestrzeni ostatnich 

trzech lat znacząco wzrosły. W dalszej części skarbnik wymieniła zadania inwestycyjne realizowane w 2022 r., 

których wydatki wyniosły łącznie 9,655 mln zł. Wyszczególniła: kontynuację projektu POIŚ Gospodarka 

Wodno-Ściekowa na kwotę 7.892 mln zł, modernizację dróg gminnych za 7.281 mln zł z jednym zadaniem 

dofinansowanym w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju w kwocie 2.682 mln zł w miejscowości Boleń, 

kontynuację przebudowy drogi wojewódzkiej 794 w Przybysławicach na kwotę ponad 1.653 mln zł, budowę 

dwóch budynków garażowych w Węgrzcach na kwotę 2.545 mln zł, reszta objęta dofinansowaniem z 

Polskiego Ładu zadania o wartości 5.467 mln zł, modernizację Centrum Medycznego w Węgrzcach na kwotę 

2.096 mln zł łącznie z nagrodą w wysokości 1 mln zł przyznana w ramach środków COVID, budowę budynku 

OSP w Bosutowie na kwotę ponad 1 mln zł. Wójt podsumował, że 8.400 mln zł zostało rozdystrybuowane na 

pomoc dla uchodźców lub dla mieszkańców wynajmujących lokale dla osób z sąsiedniego kraju. Wyraził 

podziękowania wszystkim Tym osobom, które w jakikolwiek sposób się przyczyniły do zorganizowania pomocy 

i nieśli tą pomoc zarówno finansową, jak i rzeczową i uznał, że została zorganizowana w sposób wzorcowy. 

Na zakończenie wyraził podziękowania radnym, sołtysom, mieszkańcom gminy, stowarzyszeniom, 

organizacjom pozarządowym za pracę w roku 2022. Również pracownikom urzędu i jednostek 

organizacyjnych, ponieważ wszyscy pracowali na efekt, który gmina osiągnęła i szereg wyróżnień. Każdy z 

nich na swoim stanowisku, w swoim miejscu działania samorządowego ma swój udział w tym, co zawarte jest 

w dwóch dokumentach tj. sprawozdaniu z działalności wójta oraz raporcie o stanie gminy za rok 2022. 

Przewodniczący M. Golanko zwrócił uwagę, że raport z założenia jest częścią opisową przedkładanych 

sprawozdań finansowych, które stanowią podstawę do udzielenia absolutorium dla wójta.

Ad 6. Debata nad „Raportem o stanie gminy Zielonki w roku 2022”.

W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy mogą zabierać głos. Wobec niezgłoszenia się żadnego z 

nich i wobec braku pytań ze strony radnych, przewodniczący M. Golanko przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad.

Ad 7. Podjęcie uchwał w sprawie:

Rada Gminy Zielonki rozpatrzyła następujące projekty uchwał:

1) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki wotum zaufania;

Przewodniczący M. Golanko: pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymujące się”,

Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:
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udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki wotum zaufania

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Dariusz 

Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Tadeusz Łysek

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/42/2023)

2) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Zielonki za 2022 rok oraz 

zatwierdzenia sprawozdania Wójta Gminy Zielonki z wykonania budżetu za 2022 rok

Przewodniczący M. Golanko: pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymujące się”, pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymujący się”. Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w     Krakowie Uchwałą Nr   

S.O.VI.423.10.2023 z     dnia 18     kwietnia 2023     r. pozytywnie zaopiniował sprawozdanie z     wykonania budżetu   

oraz informację o     stanie mienia komunalnego  

Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Zielonki za 2022 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania Wójta 

Gminy Zielonki z wykonania budżetu za 2022 rok

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Dariusz Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/43/2023)

3) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki absolutorium za 2022 rok;

Przewodniczący M. Golanko: pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymujące się”. Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie Uchwałą Nr 

S.O.VI-424.14.2023 z dnia 5 czerwca 2023 r. zaopiniował pozytywnie wnio-sek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zielonki o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zielonki za 2022 rok

Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

udzielenia Wójtowi Gminy Zielonki absolutorium za 2022 rok

Wyniki głosowania

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 
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Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Dariusz Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/44/2023)

4) zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Zielonki na 2023 rok;

Przewodniczący M. Golanko: pozytywna opinia Komisji Budżetowej 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymujący się”

Skarbnik A. Adamczuk omówiła kolejno dwa projekty uchwał zmianę budżetu oraz zmianę Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały.

Głosowano w sprawie:

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na 2023 rok

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 

Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena Listoś, Tadeusz 

Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Dariusz 

Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Renata Kosno

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/45/2023)

5) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

Przewodniczący M. Golanko: pozytywna opinia Komisji Budżetowej 2 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymujące się”

Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 

Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena Listoś, Tadeusz 

Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Dariusz 

Wróbel, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Renata Kosno

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/46/2023)

Przewodniczący M. Golanko ogłosił 15 min. przerwy.

6) zmieniająca Uchwałę nr XLII/64/2022 Rady Gminy Zielonki w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Krakowskiemu na realizację zadania w ramach Inicjatyw Samorządowych w latach 2023-

2025;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 4 głosy „za”, 0 głosów 
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„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, ”, jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Infrastruktury Liniowej - 4 

głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały. Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

zmieniająca Uchwałę nr XLII/64/2022 Rady Gminy Zielonki w sprawie udzielenia pomocy finan-sowej 

Powiatowi Krakowskiemu na realizację zadania w ramach Inicjatyw Samorządowych w latach 2023-2025

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (19) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Mirosław Golanko, Renata Kosno, Zofia Kot, 

Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena Listoś, Tadeusz 

Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna 

Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (2) Krzysztof Gaweł, Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/47/2023)

7) zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa 

Małopolskiego w zakresie drogi wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2023 r oraz udzielenia 

pomocy rzeczowej Województwu Małopolskiemu;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 4 głosy „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Infrastruktury Liniowej - 4 

głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały. Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia woli przejęcia zadania publicznego od Województwa 

Małopolskiego w zakresie drogi wojewódzkiej nr 794 w gminie Zielonki w 2023 r oraz udzielenia pomocy 

rzeczowej Województwu Małopolskiemu

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (19) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Anna Leginowicz, Magdalena Listoś, Tadeusz 

Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna 

Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (2) Joanna Kwaśny, Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/48/2023

8) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej rzecz Województwa Małopolskiego z 

przeznaczeniem, na dofinansowanie zadania utrzymania letniego i zimowego chodników wzdłuż DW 

794 w ramach inicjatyw samorządowych;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 4 głosy „za”, 0 głosów 
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„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Infrastruktury Liniowej - 4 

głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały. Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej rzecz Województwa Małopolskiego z 

przeznaczeniem, na dofinansowanie zadania utrzymania letniego i zimowego chodników wzdłuż DW 794 w 

ramach inicjatyw samorządowych

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/49/2023)

9) uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z 

terenu gminy Zielonki;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 4 głosy „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Ochrony Środowiska, Niskiej 

Emisji i Odpadów - 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały. Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Zielonki 

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/50/2023)

10) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 

leśnego, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 4 głosy „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:
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zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 

określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/51/2023)

11) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obszarze miejscowości Zielonki gmina Zielonki;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Planowania i Rozwoju - 5 głosów „za”, 0 

głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Kierownik Referatu Budownictwa i Urbanistyki B. Lipień-Łysek omówiła projekt uchwały. Radny P. Podleśny 

prosił o potwierdzenie informacji, że nie ma żadnej możliwości zabudowy terenu. Kierownik B. Lipień-Łysek 

potwierdziła, że zgodnie z przepisami prawa lotniczego, gmina musi postępowanie zawiesić do czasu 

uchwalenia planu. Wójt podkreślił, że mowa jest o aktualnym stanie prawnym. Wobec braku dalszych pytań, 

przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obszarze miejscowości Zielonki gmina Zielonki

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/52/2023)

12) uchwały zmieniającej Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zielonki;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Ochrony Środowiska, Niskiej Emisji i 

Odpadów - 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Kierownik Referatu Niskiej Emisji i Odpadów A. Węgrzyn omówiła projekt uchwały. Wobec braku pytań, 

przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

uchwały zmieniającej Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zielonki

12



Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (19) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard 

Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, 

Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna 

Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (2) Marzena Gadzik - Wójcik, Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/53/2023)

13) uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Oświaty i Polityki Społecznej - 5 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zielonkach M. Rajska omówiła projekt uchwały. Radny P. 

Podleśny zapytał, czy przepisy określają liczbę osób zespołu interdyscyplinarnego. Dyrektor   M. Rajska 

powiedziała, że przepisy tego nie regulują. Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowano w sprawie:

trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/54/2023)

14) uchwała w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądowych 

na kadencję 2024-2027

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Kultury, Sportu i Spraw Regulaminowych 

– 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. Prezes Sądu Okręgowego w Krakowie w 

piśmie z dnia 24 maja 2023 r. wystąpił do Rady Gminy Zielonki o dokonanie wyboru  ławników do Sądu 

Okręgowego w Krakowie i Sądu Rejonowego dla Krakowa  -  Nowej Huty  

Przewodnicząca Komisji Kultury, Sportu i Spraw Regulaminowych M. Gadzik-Wójcik omówiła projekt uchwały. 

Radna M. Listoś zapytała o liczbę ławników do wyboru. Przewodniczący M. Golanko powie-dział, że do Sądu 

Okręgowego w Krakowie - 1 osoba do Wydziału Karnego (III i VI), 3 osoby do XI Wydziału Cywilnego 

Rodzinnego, do Sądu Rejonowego dla Krakowa-Nowej Huty - 2 osoby do IV Wy-działu Pracy i Ubezpieczeń 

Społecznych. Dodał, że Sąd Okręgowy w Krakowie w dniu wczorajszym przesłał zgłoszenie kandydata z 

reelekcji z sołectwa Węgrzce. Wobec braku pytań, przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały.
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Głosowano w sprawie:

powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027

Wyniki głosowania

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata 

Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Magdalena 

Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska, 

Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

BRAK GŁOSU (1) Dariusz Wróbel

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr LI/55/2023)

Przewodniczący M. Golanko ogłosił 3 min. przerwy.

Ad 8. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym od 25 maja 2023 r. do 

29 czerwca 2023 r.

 26 maja br. przeprowadziłem spotkanie z przedstawicielem Pracowni Projektowej MAUHAUS 

dotyczące wykonania koncepcji nowej przychodni zdrowia w Zielonkach.

 26 maja br. wraz z Dyrektorem GZEAS w Zielonkach przeprowadziliśmy kontrolę gminnych placówek 

oświatowych.

 26 maja br. odbyło się uroczyste otwarcie Galerii Sztuki w Folwarku Kultura w Owczarach. W nowo 

otwartej galerii zaprezentowano prace plastyczne dzieci, młodzieży i dorosłych uczęszczających na 

zajęcia malarstwa i rysunku oraz sztuk plastycznych i ceramicznych organizowanych przez CKPiR w 

Zielonkach.

 29 maja br. uczestniczyłem w spotkaniu zorganizowanym przez Zarząd Dróg Powiatu Krakowskiego 

dotyczącym zimowego utrzymania dróg, Inicjatyw Samorządowych oraz wniosków w zakresie BRD 

(Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego).

 29 maja br. przeprowadziłem spotkanie z Dyrektorem Przedszkola Samorządowego w Węgrzcach z 

siedzibą w Bibicach. Dyskutowano m.in. na temat spraw organizacyjnych placówki.

 29 maja br. wziąłem udział w naradzie wewnętrznej dotyczącej otwarcia budynków garażowych PUK 

w Węgrzcach.

 30 maja br. uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Tematycznej ds. edukacji, kultury, gospodarki i 

usług społecznych Stowarzyszenia Metropolia Krakowska.

 30 maja br. wziąłem udział w Nadzwyczajnym Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia Metro-

polia Krakowska dotyczącym przyjęcia projektu Strategii ZIT 2021-2027 w celu przekazania ich do 

konsultacji instytucjonalnych.  Podczas obrad podjęto uchwałę w sprawie przyjęcia Planu rozwoju 

współpracy inwestycji w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi i przechodzenia na 

gospodarkę obiegu zamkniętego gmin Metropolii Krakowskiej na lata 2023-2025 oraz ws. zasad 

prowadzenia ustaleń dotyczących polityki przestrzennej na terenach przygranicznych gmin w zakresie 

planowania przestrzennego.

 31 maja br. uczestniczyłem w spotkaniu z Wiceprezesem DOEKO GROUP.

 1 czerwca br. przeprowadziłem wewnętrzne spotkanie z przedstawicielem firmy INARE tj. głównego 
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wykonawcy budowy budynków garażowych w Węgrzcach.

 2 czerwca br. przeprowadziłem spotkanie z Komendantem Komisariatu Policji w Zielonkach.

 3 czerwca br. Ochotnicza Straż Pożarna z Węgrzc wspólnie z Kołem Gospodyń Wiejskich Przyjaciele 

Węgrzc zorganizowała piknik z okazji Dnia Dziecka dla najmłodszych mieszkańców tej miejscowości.

 4 czerwca br. odbył się X Rajd Rowerowy po Gminie Zielonki, w którym udział wzięło blisko tysiąc 

osób, natomiast po rajdzie na obiektach LKS Zieleńczanka CKPiR w Zielonkach wspólnie z sołectwem 

Zielonki zorganizowało piknik rodzinny.

 3 czerwca br. Ochotnicza Straż Pożarna z Bibic zorganizowała Strażacki Dzień Dziecka dla 

mieszkańców tej miejscowości.

 5 czerwca br. na zaproszenie Wicemarszałka Województwa Małopolskiego Łukasza Smółki 

uczestniczyłem w spotkaniu dot. budowy Zachodniej Obwodnicy Zielonki, tzw. Trasy Wolbromskiej. 

Zakończenie I i II odcinka inwestycji planowane jest na koniec 2023 r., ale uzależnione jest od 

realizacji budowy węzła POK w Zielonkach. I odcinek w nomenklaturze inwestycji to odcinek od ul. 

Pachońskiego w Krakowie do granicy gminy Zielonki, a II rozpoczyna się od granic gminy Zielonki do 

węzła POK w Zielonkach. Dyskutowano też o budowie III odcinka inwestycji tj. od węzła POK w 

Zielonkach do Trojanowic.

 5 czerwca br. przeprowadziłem spotkanie z Sołtysami z terenu gminy Zielonki. Podczas spotkania min. 

poruszono kwestie zarządzania kryzysowego, przekazano informacje nt. Programu „Czyste Powietrze” 

oraz poinformowano sołtysów o rozmieszczeniu nowych lokali wyborczych.

 6 czerwca br. gościłem studentów Uniwersytetu Ekonomicznego w Krakowie z kierunku Gospodarka 

Przestrzenna. Spotkanie dotyczyło uwarunkowań rozwoju Gminy Zielonki, jako gminy podmiejskiej, 

należącej do krakowskiego obszaru funkcjonalnego.

 6 czerwca br. na teranie przy Zamku w Korzkwi odbył się 43 Festyn Integracyjny „Witamy Lato 2023 - 

W KRÓLESTWIE OWADÓW”.   Wydarzenie zorganizowane zostało przez Stowarzyszenie Pomocy 

Niepełnosprawnym „Bądźcie z Nami”.

 6 czerwca br. uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Tematycznej ds. Mobilności Stowarzyszenia 

Metropolia Krakowska. Podczas spotkania m.in. zaprezentowano projekt listu intencyjnego dot. 

wdrożenia Biletu Metropolitalnego oraz mapę dostępności do transportu publicznego przygotowane w 

ramach analiz dot. wskaźników SUMP.

 6 czerwca br. uczestniczyłem w Gali z okazji 30-lecia Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Krakowie. Uroczystość została zorganizowana w Kopalni Soli w Wieliczce.

 7 czerwca br. odbyłem wewnętrzne spotkanie z Dyrektorem GZEAS dotyczące dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli działających na terenie gminy Zielonki.

 7 czerwca br. uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Nadzorczej PUK oraz Zgromadzeniu Ogólnym 

Wspólników PUK.

 7 czerwca br. uczestniczyłem w spotkaniu organizowanym przez Zarząd Dróg Powiatu Krakowskiego 

dotyczącym Inicjatyw Samorządowych oraz innych zadań realizowanych na terenie gminy Zielonki.

 10 czerwca br. Piknik Rodzinny zorganizowali przedstawiciele Sołectwa Brzozówka.

 11 czerwca br. Piknik Rodzinny zorganizowało Sołectwo Owczary.

 11 czerwca br. imprezę pn. II Dzień Strażacki zorganizowali przedstawiciele OSP i KGW z Woli 
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Zachariaszowskiej.

 11 czerwca br. odbyło się Zebranie Wiejskie Sołectwa Trojanowice.

 11 czerwca br. odbyło się Zebranie Wiejskie Sołectwa Zielonki.

 12 czerwca br. odbyło się Zebranie Wiejskie Sołectwa Januszowice.

 12 czerwca br. przeprowadziłem kolejne spotkanie z przedstawicielem Pracowni Projektowej 

MAUHAUS dot. wykonania koncepcji przychodni w Zielonkach.

 12 czerwca br. został rozstrzygnięty otwarty konkurs ofert dla organizacji pozarządowych na realizację 

zadań publicznych Gminy Zielonki z zakresu ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa 

przyrodniczego; kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego; podtrzymywania i 

upowszechniania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, 

obywatelskiej i kulturowej. W ramach konkursu podjęto decyzje o przy-znaniu następujących dotacji:

 dla ZHP Chorągiew Krakowska Hufiec Podkrakowski w wysokości 15 000zł na realizację zadania pn.: 

„Harcerska Edukacja Ekologiczna”;

 dla Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Zielonki w wysokości 20 000 zł na realizację zadania pn.: 

„Rozważni – gospodarni”.

 12 czerwca br. został rozstrzygnięty otwarty konkurs ofert dla organizacji pozarządowych na realizację 

zadań publicznych Gminy Zielonki pn. „Dofinansowanie wkładu własnego do projektów finansowanych 

ze źródeł poza gminnych – edycja 2023”. W ramach konkursu podjęto decyzje o przyznaniu nast. 

dotacji:

 dla Stowarzyszenia Muzyczna Korzkiew w wysokości 20 000 zł na realizację zadania pn.: „Festiwal 

Muzyczna Korzkiew 2023 (XI edycja)”;

 dla Stowarzyszenia Muzyka do Woli w wysokości 2 375 zł na realizację zadania pn.: „Warsztaty 

doszkalające i wyposażenie dla Orkiestry WOLA – dofinansowanie wkładu własnego”.

 Od 15 do 21 czerwca br. gościliśmy w Gminie Zielonki przedstawicieli miasta Washougal z USA. W 

ramach planowanego nawiązania współpracy partnerskiej naszą gminę odwiedził burmistrz David 

Steube, członek rady miejskiej David Fritz oraz dyrektor zarządzający David Scott wraz z żoną Julie. 

Przybyli Goście, w towarzystwie m.in. Przewodniczącego Rady Gminy Zielonki Mirosława Golanko, 

Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Zielonki Marzeny Gadzik-Wójcik oraz Radnych Gminy Zielonki 

Magdaleny Listoś, Romany Toft i Tadeusza Łyska zwiedzili m.in. Szkołę Podstawową w 

Przybysławicach, dawną szkołę w Korzkwi, Izbę Regionalną w Zielonkach, bazę ZHP w Korzkwi, a 

także budynki sołeckie na Osiedlu Łokietka w Zielonkach, Pękowicach i w Bibicach. Przedstawiciele 

miasta Washougal mieli również możliwość zwiedzenia Krakowa i Kopalni Soli w Wieliczce. Dnia 18 

czerwca br. na terenie KS Bibiczanka mieszkańcy gminy i goście mieli możliwość obejrzenia barwnego 

przedstawienia „Wesela Bibickiego”. Wesele krakowskie z Bibic to pięknie pokazany w kilku godzinach 

tradycyjny obrzęd weselny, którego scenariusz z przyśpiewkami zapisał dla potomnych regionalista z 

Bibic Henryk Banaś. W przygotowaniu inscenizacji brało udział ponad 60 osób z kilku grup: zespół 

Folklove działający przy CKPiR w Zielonkach, kapela Jurajska pod kierunkiem Jana Regulskiego, chór 

Psallite Deo oraz zespół młodzieżowy ze Szkoły Podstawowej im. Stanisława Wyspiańskiego w 

Bibicach. Wszyscy uczestnicy wesela wystąpili w tradycyjnych strojach ludowych. Podczas tego 

wydarzenia podpisane zostało porozumienie partnerskie pomiędzy gminą Zielonki, a miastem 
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Washougal z USA, na mocy którego obie jednostki zobowiązały się do wymiany informacji m.in. w 

zakresie spraw gospodarczych, społecznych, kulturalnych, środowiskowych, zawodowych, 

technicznych oraz z zakresu promocji efektywnej współpracy wśród swoich mieszkańców. Dziękuję 

osobom, które pomagały i aktywnie uczestniczyły przy organizacji tego spotkania.

 16 czerwca br. uczestniczyłem w spotkaniu z Małopolskim Kuratorem Oświaty.

 18 czerwca br. na obiektach klubowych TS Węgrzce odbył się turniej piłkarski dla młodych adeptów 

piłki nożnej „Węgrzce CUP”. Turniej został zorganizowany przez Klub Sportowy Towarzystwo Sportowe 

Węgrzce. Wydarzenie zgromadziło 10 młodzieżowych zespołów z Krakowa i okolicznych gmin. 

 21 czerwca br. w Małopolskim Centrum Edukacji Ekologicznej w Ciężkowicach odbyło się posiedzenie 

Forum Wójtów Burmistrzów i Prezydentów Małopolski. W spotkaniu uczestniczył Zastępca Wójta 

Gminy Zielonki Arnold Kuźniarski.

 21 czerwca br. przeprowadziłem wewnętrzne spotkanie z Dyrektorem Przedszkola Samorządowego w 

Zielonkach.

 21 czerwca br. odbyło się Zebranie Wiejskie Sołectwa Osiedle Łokietka.

 22 czerwca br. uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Tematycznej ds. Środowiska i Przestrzeni SMK, 

na którym dyskutowano m.in. na temat projektu regulaminu, zakresu kompetencji i składu osobowego 

Komisji Gospodarki Przestrzennej.

 22 czerwca br. podpisałem umowę na przygotowanie projektu Biblioteki Publicznej w Zielonkach.

 23 czerwca br. brałem udział w uroczystym zakończeniu roku szkolnego 2022/2023 w Szkole 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Zielonkach, w Szkole Podstawowej im. Józefa Piłsudskiego w Woli 

Zachariaszowskiej oraz w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Przybysławicach.

 23 czerwca br. na terenie Placówki Wsparcia Dziennego w Zielonkach Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej zorganizował piknik rodzinny dla uczestników projektu „Miejsce rodzinne w Zielonkach”.

 24 czerwca br. w Folwarku Kultura w Owczarach otwarto wernisaż fotograficzny młodych artystów 

uczestników zajęć fotograficznych organizowanych przez CKPiR.

 24 czerwca br. przedstawiciele Sołectwa Pękowice zorganizowali Piknik Rodzinny dla swoich 

mieszkańców.

 25 czerwca br. odbyło się Zebranie Wiejskie Sołectwa Dziekanowice.

 25 czerwca odbyło się Zebranie Wiejskie Sołectwa Przybysławice.

 26 czerwca br. na Zamku w Pieskowej Skale została otwarta wystawa objęta Patronatem Wójta Gminy 

Zielonki „POWIAT MŁODYCH INSPIRUJE III” połączona z galą rozdania nagród trzeciej edycji 

konkursu plastycznego „POCZTÓWKA Z POWIATU KRAKOWSKIEGO”.

 27 czerwca br. miało miejsce posiedzenie Komisji Tematycznej SMK ds. edukacji, kultury, gospodarki i 

usług społecznych. 

W okresie międzysesyjnym przeprowadziłem kilkanaście spotkań z mieszkańcami gminy Zielonki. 

Inne informacje:

1) Urząd Gminy Zielonki informuje, że zgodnie z art. 162 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo  o ustroju 

sądów powszechnych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r. poz. 217 z późn. zm.), w dniu 30 czerwca 2023 r. 

upływa termin zgłaszania Radzie Gminy Zielonki kandydatów na ławników. 

2) Gminny Zespół Ekonomiczno – Administracyjny Szkół w Zielonkach ogłasza nabór na wolne stanowiska 
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urzędnicze: Referent/Podinspektor/Specjalista ds. płac. Termin składania ofert na ogłoszony nabór upływa z 

dniem 11 lipca  2023 r. Więcej informacji  znajduje na stronie Biuletynu Informacji Publicznej GZEAS.

3) 23 czerwca br. w Centrum Integracji Społecznej w Zielonkach odbyło się spotkanie informacyjne, na którym 

zostały przedstawione i omówione główne cele i założenia programów „Czyste Powietrze”, „Mój Prąd 5.0” 

oraz „Moje Ciepło”. Spotkanie poprowadził Doradca Energetyczny WFOŚiGW w Krakowie. 

Podjęto zarządzenia:

1) ZARZĄDZENIE NR 129/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 25 MAJA 2023 ROKU w sprawie: 

zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok 2023, zmiany 

planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki na rok 2023, w związku z Uchwałą Nr L/29/2023 Rady Gminy 

Zielonki z dnia 25 maja 2023 roku.

2) ZARZĄDZENIE NR 130/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 25 MAJA 2023 ROKU w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Zielonki na 2023 rok.

3) ZARZĄDZENIE NR 131/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 25 MAJA 2023 ROKU w sprawie: 

zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok 2023, zmiany 

planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki na rok 2023, w związku z Zarządzeniem Nr 130/2023 Wójta 

Gminy Zielonki z dnia 25 maja 2023 roku 

4) ZARZĄDZENIE NR 132/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 29 MAJA 2023 ROKU w sprawie 

zatwierdzenia arkusza organizacyjnego pracy Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Przybysławicach, dla 

którego organem prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2023/2024 

5) ZARZĄDZENIE NR 133/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 29 MAJA 2023 ROKU w sprawie 

zatwierdzenia arkusza organizacyjnego pracy Samorządowego Przedszkola w Zielonkach, dla którego 

organem prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2023/2024 

6) ZARZĄDZENIE NR 134/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 29 MAJA 2023 ROKU w sprawie 

zatwierdzenia arkusza organizacyjnego pracy Szkoły Podstawowej im. Józefa Piłsudskiego w Woli 

Zachariaszowskiej, dla której organem prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2023/2024 

7) ZARZĄDZENIE NR 135/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 29 MAJA 2023 ROKU w sprawie 

zatwierdzenia arkusza organizacyjnego pracy Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Zielonkach, dla 

której organem prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2023/2024 

8) ZARZĄDZENIE NR 136/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 29 MAJA 2023 ROKU w sprawie 

zatwierdzenia arkusza organizacyjnego pracy Przedszkola Samorządowego w Węgrzcach z siedzibą w 

Bibicach, dla którego organem prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2023/2024 

9) ZARZĄDZENIE NR 137/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 29 MAJA 2023 ROKU w sprawie 

zatwierdzenia arkusza organizacyjnego pracy Szkoły Podstawowej im. Stanisława Wyspiańskiego w 

Bibicach, dla której organem prowadzącym jest gmina Zielonki, na rok szkolny 2023/2024 

10) ZARZĄDZENIE NR 138/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 29 MAJA 2023 ROKU w sprawie zmiany 

Zarządzenia nr 67/2023 z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości komunalnej Gminy Zielonki, położonej w obrębie Zielonki.

11) ZARZĄDZENIE NR 139/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 30 MAJA 2023 ROKU w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Zielonki na 2023 rok.

12) ZARZĄDZENIE NR 139A/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 30 MAJA 2023 ROKU w sprawie: 

zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok 2023, zmiany 
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planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki na rok 2023, w związku z Zarządzeniem Nr 139/2023 Wójta 

Gminy Zielonki z dnia 30 maja 2023 roku.

13) ZARZĄDZENIE NR 140/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 MAJA 2023 ROKU w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Zielonki na 2023 rok.

14) ZARZĄDZENIE NR 140A/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 MAJA 2023 ROKU w sprawie: 

zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok 2023, zmiany 

planu finansowego Urzędu Gminy Zielonki na rok 2023, w związku z Zarządzeniem Nr 140/2023 Wójta 

Gminy Zielonki z dnia 31 maja 2023 roku.

15) ZARZĄDZENIE NR 141/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 31 MAJA 2023 ROKU w sprawie: 

zmiany zarządzenia dotyczącego wykonania uchwały budżetowej Gminy Zielonki na rok 2023 w związku z 

decyzjami kierowników jednostek organizacyjnych Gminy.

16) ZARZĄDZENIE NR 142/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 1 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie 

powołania Komisji Konkursowej oceniającej oferty złożone w ramach otwartych konkursów ofert na 

realizację zadań publicznych Gminy Zielonki pn. „Dofinansowanie wkładu własnego do projektów 

finansowanych ze źródeł poza gminnych – edycja 2023 oraz z zakresu ekologii i ochrony zwierząt oraz 

ochrony dziedzictwa przyrodniczego; kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego; 

podtrzymywania i upowszechniania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości oraz rozwoju 

świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej”.

17) ZARZĄDZENIE NR 143/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 5 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie: 

warunków sprzedaży nieruchomości komunalnej Gminy Zielonki, obejmującej udział ½ w nieruchomości 

stanowiącej współwłasność Gminy Zielonki, położonej w obrębie Bibice, gmina Zielonki. 

18) ZARZĄDZENIE NR 144/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 6 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie 

ogłoszenia wykazu nieruchomości komunalnej Gminy Zielonki, położonej w obrębie Grębynice, gmina 

Zielonki, przeznaczonej do oddania w dzierżawę. 

19) ZARZĄDZENIE NR 145/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 9 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Zielonki na 2023 rok. 

20) ZARZĄDZENIE NR 146/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 9 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie

21) ZARZĄDZENIE NR 147/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 12 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy Zielonki pn. 

„Dofinansowanie wkładu własnego do projektów finansowanych ze źródeł poza gminnych – edycja 2023”. 

22) ZARZĄDZENIE NR 148/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 12 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy Zielonki z zakresu 

ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa przyrodniczego; kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i 

dziedzictwa narodowego; podtrzymywania i upowszechniania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości 

oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej. 

23) ZARZĄDZENIE NR 149/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 13 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie 

nabycia przez Gminę Zielonki nieruchomości nr 1836, położonej w obrębie Zielonki, gmina Zielonki. 

24) ZARZĄDZENIE NR 150/2023 WÓJTA GMINY ZIELONKI Z DNIA 14 CZERWCA 2023 ROKU w sprawie 

zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych pracy szkół, dla których organem prowadzącym jest gmina 

Zielonki, na rok szkolny 2022/2023. 

Pytania radnych do sprawozdania:
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Wiceprzewodnicząca M. Gadzik-Wójcik zapytała o wynik rozmów wójta z dyrektorem przedszkola, w 

kontekście upływającej kadencji dyrektora, czy nie planuje pracować nadal dla gminy, biorąc pod uwagę że 

funkcjonowanie przedszkola w Zielonkach może stanowić przykład dla krakowskich przedszkoli. Wójt 

powiedział, że rozmowy dotyczyły bieżących spraw funkcjonowania przedszkola w Zielonkach, natomiast 

kończyła się kadencja dyrektora przedszkola w Węgrzcach z siedzibą w Bibicach, stąd była mowa o 

ogłaszanym konkursie. Radny K. Krzyworzeka zapytał, czy gmina planuje zwrócić się bezpośrednio do 

właścicieli tzw. kopciuchów z informacją o możliwościach finansowych wymiany pieców, co mogłoby 

pozytywnie wpłynąć na decyzje zakupowe mieszkańców, a przez to na ochronę środowiska i powietrza w 

gminie. Wójt zwrócił uwagę, że korespondencja wysyłana listem poleconym niewątpliwie podnosi koszty, 

natomiast wiele zostało poczynione w tym zakresie; obowiązkowy spis w centralnej ewidencji emisyjności 

budynków właścicieli pozwolił im określić, w jakiej klasie pieca są w posiadaniu, czy są to właśnie 

przedmiotowe kopciuchy, stąd każdy ma wiedzę o konieczności działania w zakresie wymiany pieca. 

Kierownik Referatu Niskiej Emisji i Odpadów A. Węgrzyn uzupełniła, że informacja jest szeroko propagowana 

przez urząd; w każdym numerze Wiadomości Lokalnych zawarty jest artykuł poświęcony terminom wdrożenia 

uchwały antysmogowej i konieczności wymiany pieców, jak również o możliwych dofinansowaniach do 

inwestycji. Informacja jest szeroko upowszechniana na stronie internetowej urzędu, Facebooku gminy oraz 

dodatkowo w ubiegły piątek urząd zorganizował spotkanie dla mieszkańców dot. programu Czyste Powietrze. 

Podsumowała, że przedmiotowa informacja została przekazana indywidualnie do właścicieli z 

zawiadomieniami o odpadach i urząd wykorzystuje wszelkie możliwe kanały do rozpowszechniania informacji i 

mieszkańcy są w posiadaniu stosownej wiedzy. W zakresie pomocy mieszkańcom, którzy nie są w stanie 

finansowo samodzielnie wymienić pieca, urząd współpracuje z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w 

Zielonkach. Wójt dodał, że informacja o wysokości opłat została skierowana indywidualnie do właścicieli 

posesji, którzy osobiście je odebrali od urzędnika gminy, bądź poprzez pocztę. Radny D. Dragosz wyraził 

podziękowania wójtowi za znalezienie rozwiązania formalnego ws. Zieleńczanki i wcześniejszej budowy 

boiska, skracając czas oczekiwania dwóch, trzech lat, jak było zakładane. Wójt zwrócił uwagę, że to jest próba 

rozwiązania patowej sytuacji, musi być przy tym jeszcze przychylność Rady Miasta Krakowa, ale widzi duże 

szanse powodzenia, gdyż gmina zakupiła tę nieruchomość za ponad 700 tysięcy zł. Aktualnie wymagane jest 

jeszcze wyłączenie gruntów z produkcji rolnej. Przypomniał, że w zakresie bazy rekreacyjnej jedno boisko 

zostało utracone ze względu na budowę Północnej Obwodnicy Krakowa. W zakresie planowania 

urbanistycznego, Witkowice stanowią duży obszar z różnymi grupami interesów, w tym obszarze 

funkcjonować będzie jedynie boisko Zieleńczanki. W jego opinii, ograniczenia, które wynikają z obecnie 

obowiązującego planu wydają się kuriozalne, stąd propozycja punktowej zmiany planu. Wyraził nadzieję na 

realizację takiego zamierzenia, pomimo iż sąsiedzi w tym czasie mogą podejmować różne działania. Radny D. 

Dragosz podsumował, że gmina nie zamierza w tym miejscu budować osiedla, tylko teren ten ma stanowić 

bazę rekreacyjną i sportową. 

Ad 9. Sprawy bieżące i wolne wnioski radnych.

Przewodniczący M. Golanko wyraził podziękowania w związku z zakończoną wizytą delegacji z miasta 

Washugal (USA), zarówno Komitetowi Organizacyjnemu, jak i osobom zaangażowanym w bezpośrednie 

przyjęcie delegacji. Stwierdził, że przebieg wizyty zainicjował różnorodne pomysły i możliwe formy współpracy, 

które będą miały okazję się rozwinąć w przyszłości. Radna R. Toft powiedziała, że współpraca i przyjaźń 

będzie się rozwijać, dając obopólne korzyści, zarówno gminie Zielonki, jak i stronie amerykańskiej. Radny T. 

20



Łysek podsumował, że krótki okres wizyty pozwolił na zbudowanie relacji, w jego opinii przyjechali goście, a 

wyjechali przyjaciele. Dodał, że celem współpracy jest zbudowanie partnerstwa merytorycznego, na co gmina 

Zielonki jest przygotowana  i otwarta. Określone zostały tzw. dobre praktyki, które obydwa samorządy będą 

efektywnie wdrażać, by społeczności rozwijać lepiej i efektywniej. Przewodniczący M. Golanko, w ramach 

spraw organizacyjnych, poinformował, że 16 czerwca br. opublikowane zostało Rozporządzenie Ministra 

Zdrowia w sprawie odwołania na obszarze Rzeczpospolitej Polskiej stanu zagrożenia epidemicznego, w 

konsekwencji posiedzenia rady gminy od tego dnia odbywać się będą stacjonarnie na sali obrad. 

Zapowiedział, że będzie śledził orzecznictwo organów nadzoru, czy pojawią się usprawnienia dla organów 

stanowiących gmin do wykorzystywania zdobytych praktyk w zakresie posiedzeń zdalnych. Radny P. Podleśny 

odniósł się do przedmówcy, że korporacje pozostają w trybie hybrydowym i wy-raził życzenie w stronę 

rządzących, by zwracali uwagę na biznes, który traktuje pracę hybrydową za lepsze rozwiązanie dla firm. 

Następnie zwrócił uwagę na linię W2, która biegnie przez m. Grębynice, iż w Wiadomościach Lokalnych 

została podana jako W3. Zachęcał, by promować inicjatywę gminy Zielonki, która jest przewoźnikiem 

pasażerów na liniach wewnętrznych, a nie firma prywatna. Wójt poinformował, że zlecone zostało 

umieszczenie herbu gminy na busach, dodał, że w Bosutowie widziane były takie oznaczenia. Wójt uzupełnił 

przedłożone wcześniej sprawozdanie o informację, że linia biegnąca po trasie Osiedle Łokietka - Zielonki ma 

mieć trasę do Ronda Północnego w Batowicach jadąc ulicami B4, B1 w Węgrzcach. Zastrzegł, że nie może 

potwierdzić jeszcze, czy nastąpi to z dniem 1 września br. Kierownik Ref. Dróg i Komunikacji P. Zięcina 

uzupełnił, że zgodnie z deklaracjami wykonawców, busy posiadają oznakowania zlecone przez wójta; herb 

gminy został przymocowany magnesami, zastąpił kartki umieszczane za szybą. Podsumował, że zostanie 

zweryfikowane, czy każdy pojazd na każdej linii został oznakowany. Radna M. Listoś zwróciła się do 

przewodniczącego, by przy braku możliwości zwoływania komisji w trybie online, istniała możliwość 

udostępniania transmisji tych posiedzeń, by goście mogli śledzić ich przebieg. Podkreśliła, że to poszerza 

zakres wiedzy obradujących i ułatwia współpracę z innymi komisjami. Przewodniczący M. Golanko wyraził 

nadzieję, że możliwość zdalnego prowadzenia obrad wejdzie do porządku prawnego, aktualnie nie ma takiej 

możliwości. Podkreślił, że udostępnianie jest zupełnie czym innym, niż obrady organu w trybie zdalnym. 

Wiceprzewodniczący K.Olawski zwrócił uwagę na różnice pomiędzy transmisjami posiedzeń sesji rady; 

dostępnymi dla wszystkich osób zainteresowanych jej obserwowaniem bez możliwości zabierania w niej głosu, 

a transmisjami posiedzeń z wykorzystaniem aplikacji Webex. Wicep-rzewodnicząca M. Gadzik-Wójcik zwróciła 

uwagę na brak możliwości odczytywania rozkładu jazdy komunikacji wewnętrznej na telefonach komórkowych. 

Następnie poruszyła temat wyświetlacza prędkości na ulicy Galicyjskiej w Zielonkach i konieczności zmiany 

usytuowania oznakowania pionowego z ograniczeniem prędkości do 40 km/h. Nadal bowiem stoi w miejscu, w 

którym nie spełnia swojej funkcji, aby realnie obniżyć prędkość kierowców. Według radnej powinien być 

widoczny dla kierowców na wysokości osiedla Tęcza, stąd prośba o ponaglenie samorządu powiatowego o 

wyeg-zekwowanie tej zmiany. Radna na koniec zwróciła się o możliwość odniesienia się do koncepcji biblioteki 

przez Komisję Kultury w najbliższy poniedziałek na posiedzeniu komisji, pomimo, iż oczekiwania firmy są do 

podjęcia przez wójta decyzji do piątku pojutrze. Wójt zauważył, że merytorycznie w zakresie koncepcji 

budynku właściwą jest Komisja Planowania i Rozwoju. W zakresie wyświetlacza powiatowego, stwierdził, iż 

niebawem dołączy na sesję Starosta Krakowski, stąd również do niego sugeruje skierować pytanie. Dodał, że 

gmina ze swej strony w tej sprawie występowała do Starosty. Kierownik P. Zięcina stwierdził, że zostanie 

sprawdzona kwestia czytelności rozkładu jazdy tak od strony informatycznej, jak i użytkownika komórki. Radny 
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T. Łysek zapytał o projekt mostu w Bibicach, czy udało się gminie uzyskać dofinansowanie zewnętrzne na jego 

realizację. Wójt powiedział, że ogłoszony został przetarg na budowę mostu zerwanego przez powódź i 

aktualnie oczekuje na oferty. Niezależnie, czy uda się gminie pozyskać dofinansowanie zewnętrzne, środki 

będą musiały być przeznaczone z budżetu gminy. Zwrócił uwagę, że firmy drogowe mają wypełnione portfele 

zamówień na rok bieżący i obawia się kwestii wykonania zadania. Podsumował, że są dwa pozwolenia na 

budowę dot. mostów w Bibicach, ze względu na nośność i dostępność kluczowym jest most do ulicy 

Spacerowej. Radna R. Toft zaproponowała zamówienie aplikacji z rozkładami jazdy, przykładem może być 

mobile mpk, poprzez dołączenie gminy Zielonki do rozkładu Miasta Krakowa. Następnie radna poruszyła temat 

gminnego placu targowego; mieszkańcy nie mają wiedzy, czy i kiedy plac jest otwarty do handlu. Stwierdziła, 

że do rolników należałoby skierować komunikat zachęcający ich do wystawiania swoich płodów rolnych oraz 

na jakich zasadach mogliby to zrobić. Zasugerowała umieszczenie na tablicy informacyjnej kontaktu do urzędu 

gminy, w celu pozyskania szczegółowej informacji na temat możliwości wystawiania towarów przez rolników i 

prowadzenia sprzedaży. Radna zwróciła się o potwierdzenie, czy pod CIS-em w Zielonkach znajduje się 

parking, bądź stojak na rowery. Padła odpowiedź z sali potwierdzająca istnienie stojaka. Wójt powiedział, że w 

zakresie aplikacji kierownik P. Zięcina przeanalizuje temat, z punktu widzenia mieszkańców najlepiej byłoby 

stworzyć spójny system z biletem zintegrowanym w krakowskiej aglomeracji. Gmina spróbuje się porozumieć z 

miastem Kraków, by rozkład wyświetlał się wraz z jego transportem publicznym. W zakresie placu targowego, 

Ref. Geodezji przygotuje informację dodatkową skierowaną dla rolników. Przewodniczący M. Golanko 

podsumował, że do właściwego  funkcjonowania placu targowego niezbędne są zarówno infrastruktura, kultura 

sprzedaży, jak i przyzwyczajenia mieszkańców. Zasugerował, by komisje właściwe pochyliły się nad 

wypracowaniem propozycji innych miejsc. Radny K. Krzyworzeka obserwuje coraz większe zapotrzebowanie 

mieszkańców na wyroby rolników, sprzedawane w różnych lokalizacjach, czego przykładem są Bibice. 

Wiceprzewodniczący R. Krawczyk zapytał o kolejny etap prac związany z fotowoltaiką po wykonaniu audytów 

energetycznych przez mieszkańców. Wójt powiedział, że brak jest wiedzy, kiedy zostaną uruchomione środki z 

konkursu rządowego, jak i wojewódzkiego, kluczową kwestią jest uruchomienie środków unijnych dla Polski. 

Gminie zależy by jak najszybciej zostały uruchomione te środki, ponieważ na budynkach komunalnych i 

obiektach związanych z infrastrukturą wodociągowo-kanalizacyjną planowane jest ich założenie w celu 

obniżenia kosztów energii, które będą zdecydowanie rosnąć. Radna R. Kosno poparła inicjatywę 

udostępniania posiedzeń rady poprzez aplikację Webex, ponieważ nie zawsze radny ma możliwość przyjścia 

na posiedzenie. W sprawie „zieleniaka” gminnego, zwróciła uwagę, że w trakcie prac Komisji Ochrony 

Środowiska podnoszono kwestie zakresu informacji na tablicy reklamującej handel rolników, że informacje nie 

są wystarczająco czytelne i precyzyjne. Wójt zwrócił uwagę, że lokalizacja placu determinuje wielkość 

wystawcy, będą to raczej rolnicy z niewielką ilością towarów; duzi producenci rolni zbywają towar w sprzedaży 

hurtowej, jest otwarty na nowe propozycje lokalizacji placu. Dodał, że kwestia bilbordu nie jest 

problematyczna, rolnik musi chcieć się wystawić z towarem, a klient musi się zatrzymać by zrobić zakupy. 

Przewiduje, że otwarcie Trasy Wolbromskiej, jak i Północnej Obwodnicy Krakowa będzie miało wpływ na 

zmianę procesów zakupowych mieszkańców Zielonek. Wiceprzewodniczący K. Olawski w kwestii posiedzeń 

zdalnych, stwierdził, że kwestie techniczno-prawne powinny być przedyskutowane na komisji właściwej. Radny 

D. Dragosz w kwestii dwóch koncepcji budynku biblioteki, wyraził podziękowania za rozpoczęcie prac 

projektowych, zastrzegł, że również chciałby mieć możliwość zabrania głosu na komisji w kwestii wyboru 

koncepcji. Radny T. Łysek w temacie zieleniaka potwierdził, że w Bibicach rzeczywiście w różnych miejscach 
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rolnicy sprzedają swoje towary, ale wynika to z zapotrzebowania kupujących. Wójt przypomniał, że jest otwarty 

na inne propozycje umiejscowienia zieleniaka, również na terenie z rodowodem sołeckim, wówczas zebranie 

wiejskie musi wyrazić pozytywną opinię w kwestii bezpłatnego funkcjonowania zieleniaka. Przewodniczący M. 

Golanko zaproponował prace w tym temacie we właściwych komisjach, po czym ogłosił 10 minut przerwy.

Ad 10. Informacja na temat stanu obecnej i przyszłej współpracy w zakresie inwestycji drogowych 

realizowanych przez Powiat Krakowski na terenie Gminy Zielonki. Wystąpienie zaproszonych gości.

Przewodniczący M. Golanko poinformował, że zaproszenie na sesję przyjął Wicestarosta Powiatu 

Krakowskiego Pan Arkadiusz Wrzoszczyk, Zastępca Dyrektora ds. Utrzymania Zarządu Dróg Powiatu 

Krakowskiego (dalej: ZDPK) Pan  Krzysztof Juszczak oraz Kierownik Wydziału Rozwoju i Współpracy ZDPK 

Pani Zdzisława Rutkowska-Pałasińska. Wicestarosta A. Wrzoszczyk przedstawił przybyłych z nim 

pracowników ZDPK i poinformował, że zostanie przedstawiona prezentacja z działaniami Zarządu Powiatu i 

ZDPK realizowanymi w gminie Zielonki. Wyraził podziękowania dla wójta i rady za dobrą współpracę przy 

realizacji zadań związanych przede wszystkim z utrzymaniem dróg i inwestycjami na drogach powiatowych i 

dokładanie środków do tych zadań powiatowych, co niewątpliwie obciąża budżet gminny. Docenia ten wkład 

gminy szczególnie z pozycji osoby odpowiadającej za drogi powiatowe w Zarządzie Powiatu, jak również 

przed Radą Powiatu Krakowskiego. Nakłady szczególnie potrzebne ze względu na to, że aktualnie ruch po 

drogach powiatowych jest intensywny, kiedy powstaje Północna Obwodnica Krakowa i Trasa Wolbromska, 

drogi powiatowe są  mocno obciążone i w perspektywie nadal będą wymagały nakładów finansowych. 

Podkreślił działania radnych z okręgu gminy, którzy intensywnie działają i komunikują potrzeby, również te na 

drogach powiatowych gminy Zielonki, zarówno w ramach Komisji Infrastruktury, jak i Rady Powiatu. 

Podsumował, że wsłuchuje się w ich argumenty, jak poprawić stan dróg i bezpieczeństwo na drogach 

powiatowych w gminie Zielonki. Kierownik Z. Rutkowska-Pałasińska przedstawiła prezentację, stanowiącą 

załącznik do protokołu. Obejmowała swoim zakresem m.in. informacje o  realizacji zadań projektowych w 

ramach inicjatyw samorządowych: 1) opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy skrzyżowania drogi 

powiatowej nr 2158K z drogą gminną ul. Lipowa w Bibicach, 2) projekt przebudowy skrzyżowania drogi 

powiatowej nr 2151K z drogą gminną nr 601584K w miejscowości Garlica Murowana wraz z budową chodnika 

w ciągu drogi powiatowej nr 2151K w Garlicy Duchownej i Woli Zachariaszowskiej oraz budowa obiektu 

mostowego, 3) rozbudowa drogi powiatowej nr 2151K w miejscowościach Owczary, Michałowice, Kozierów i 

Narama. Kierownik dodała, że ZDPK w roku 2023 aktualnie jest w trakcie finalizowania opracowania 

dokumentacji projektowej przebudowy skrzyżowania drogi powiatowej 2158K z drogą gminną ulica Lipowa w 

Bibicach, jak również projekt przebudowy skrzyżowania drogi powiatowej 2151K z drogą gminną 60158K w 

miejscowości Garlica Murowana, obejmującego budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej w Garlicy i w Woli 

Zachariaszowskiej oraz budowę obiektu mostowego. ZDPK rozpoczął realizację zadania Kozierów, Narama, 

Owczary, który biegnie przez trzy gminy. Planowany termin zakończenia pierwszego z tych zadań to trzeci 

kwartał bieżącego roku. Dokumentacja jest na ukończeniu, w trakcie procedowania wydania decyzji ZRID. 

Kolejny projekt jest na etapie przejścia do elementu związanego z docelową realizacją dokumentacji 

projektowej. Kolejne zadanie jest współfinansowane przez trzy gminy, w tym Zielonki, jest na wstępnej fazie, 

po podpisaniu umowy i projektant działa na rzecz opracowania dokumentacji projektowej. Prezentacja 

obejmowała również: zadania zrealizowane przez ZDPK ze wsparciem środków zewnętrznych: 1) budowa 

drogi powiatowej wraz z budową ronda - inwestycja w miejscowości Batowice i Dziekanowice i dzielnicy Nowa 

Huta, na terenie Powiatu Krakowskiego i Miasta Kraków o wartości prawie 7 mln zł, 2) przebudowa drogi 
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powiatowej nr 2156K w miejscowości Węgrzce, Bosutów, Dziekanowice, Batowice -  inwestycja o wartości 

prawie 10 mln zł, 3) przebudowa drogi powiatowej nr 2293K w miejscowości Batowice, 4) rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2151K w m. Zielonki, Garlica Murowana - inwestycja o wartości prawie 3 mln zł. W prezentacji 

wyszczególniono zadania wykonane w poprzednich latach w zakresie utrzymania dróg we współpracy z gminą 

i kontynuowane w Woli Zachariaszowskiej i Zielonkach. Podsumowując w 2022 roku wydatkowano ok 500 tys. 

zł na prace związane z utrzymaniem i bieżącym monitorowaniem dróg. Na rok 2023 wydatkowano 227 tys. zł 

w zakresie utrzymywania dróg w zakresie zieleni, prac awaryjnych i remontów cząstkowych. Na zimowe 

utrzymanie dróg w 2022 roku wydatkowano 378 tys. zł. W prezentacji wyszczególniono również: zadania 

realizowane w trybie inicjatyw samorządowych 2023 r. tj. 1) budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 

2151K w m. Garlica Murowana (207 m) - ostateczne uzgodnienia nad kształtem tego zadania i montażu 

finansowego, 2) opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej nr 2133K w 

miejscowości Januszowice, Korzkiew, Grębynice. Odcinek I - gdzie został uruchomiony pierwszy etap 

realizacji tego zadania. Radny P. Podleśny zapytał, czy zgłosili się oferenci w ślad za otwarciem przetargu na 

projektowanie pierwszego odcinka 2133K Januszowice – Korzkiew - Grębynice. Kierownik Z. Rutkowska-

Pałasińska powiedziała, że nie została jeszcze opracowana szczegółowa informacja Wydziału Zamówień. 

Radny P. Podleśny zwrócił uwagę, że z analizy dokumentacji przetargowej wynika, że ZDPK zdecydował 

podzielić zadanie na 7 odcinków, przy czym projektowanie tego pierwszego odcinka niecałe 500 metrów 

zajmuje 15 miesięcy. Jeśli przemnożyć ten okres przez 7 odcinków zajmie to powiatowi 9 lat na projektowanie 

zadania, do tego trzeba dodać czas na realizację zadania. Podsumował, że jeśli wziąć pod uwagę 6 lat 

nieudanego projektowania, to łącznie zadanie będzie realizowane przez powiat przez okres ponad 20 lat. 

Zapytał radny, czy rzeczywiście zadanie będzie sekwencyjnie wykonywane odcinkami poprzez projektowanie, 

a później realizację budowy. Nakłaniał, by odejść od tego na rzecz równoległego ogłaszania przetargów na 

wszystkie odcinki. W dalszej kolejności radny odniósł się do przetargu, w którym wartość projektu pierwszego 

odcinka niecałych 500 m. oceniona została na 68 tys. zł. Radny wyraził obawę, że może się nikt nie zgłosić za 

taką kwotę, zapytał skąd takie szacowanie projektu. Jeśli wziąć pod uwagę ok 70 tys. zł pomnożone przez 7 

odcinków, daje 500 tys. zł, starostwo zaplanowało w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Krakowskiego 

kwotę ponad miliona złotych. Stąd pytanie jak to zostało zaplanowane. Wicestarosta A. Wrzoszczyk 

przypomniał, że powiat ma do czynienia z przedsięwzięciem bardzo skomplikowanym, które będzie wymagało 

bardzo intensywnej pracy projektantów. Podkreślił, że nie jest w stanie na dzisiaj potwierdzić radnemu, że 

zajmie to 20, 15, czy 5 lat. Wiele jest zmiennych determinujących to projektowanie, przede wszystkim 

wysokość środków finansowych na realizację całości tego przedsięwzięcia. Szacunki wskazują, że to jest 

zadanie wielomilionowe, powiat będzie się posiłkował, jeśli dojdzie do realizacji zadania, środkami 

zewnętrznymi, ale też środkami w ramach inicjatyw samorządowych. Zakładał, że samorządy będą 

podejmowały decyzje, co do możliwości realizacji tego przedsięwzięcia. Na dzień dzisiejszy w grę wchodzi 

pierwszy etap projektowania, będzie analiza jego realizacji, wspólnie z gminą powiat będzie podejmował 

sukcesywnie kolejne decyzje. Na zakończenie wypowiedzi wyraził nadzieję na wspólną realizację zadania z 

gminą Zielonki. Radny P. Podleśny przypomniał, że na debacie w Januszowicach w 2021 roku deklarował 

starosta, że środki finansowe nie będą problemem. Przyjmuje do wiadomości, że 30 mln zł będzie zadanie 

kosztowało i o środki zewnętrzne będzie powiat występował, trzeba mieć tylko projekt ukończony, stąd 

sugerował projektowanie tych odcinków nie sekwencyjne, ale równoległe i do tego w najbliższym czasie. 

Wicestarosta A. Wrzoszczyk przyznał, że w 2021 roku była zupełnie inna sytuacja finansowa samorządów, 
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zarówno gminy Zielonki, jak i Powiatu Krakowskiego, na dzisiaj samorządy znajdują się w innej rzeczywistości. 

Potwierdził, że powiat będzie starał się pozyskać środki zewnętrzne. W kwestii związanej z projektowaniem 

zadania, wicestarosta podtrzymał swoją wcześniejszą wypowiedź. Radna M. Listoś (przewodnicząca komisji 

planowania i rozwoju, sołtys sołectwa Węgrzce) zapytała, czy planowana jest poprawa estetyki Ronda 

Wyspiańskiego w Węgrzcach. Przypomniała, że jako sołtys wnioskowała od momentu przebudowy 

„powiatówki” i na bieżąco zgłaszane zostały problemy. Jest to pilna sprawa, gdyż rondo stanowi wizytówkę 

sołectwa. Zwróciła się z prośbą o poprawę komunikacji, ponieważ na nie wszystkie maile kierowane do ZDPK 

otrzymuje informację zwrotną, maile przeważnie dotyczą spraw porządkowych. Satysfakcjonująca byłaby 

nawet odpowiedź „ok”, bądź nawet negatywna, ponieważ miałaby wiedzę, co odpowiedzieć mieszkańcom. 

Takich spraw bez odpowiedzi są co najmniej cztery, które pozostają bez odpowiedzi. Radna zapytała o losy 

parkingu przy Batowicach, czy znane są terminy utwardzenia tego terenu. Ostatnie pytanie radnej dotyczyło 

prowadzonych rozmów pomiędzy Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad, a Samorządem Powiatu w sprawie 

przyjęcia ulicy Warszawskiej. Czy temat jest poruszany, w związku z tym że droga przestanie być drogą 

krajową i czy w tym temacie są jakiekolwiek rozmowy prowadzone. Wicestarosta A. Wrzoszczyk powiedział, 

że w zakresie ulicy Warszawskiej, rozmowy nie są prowadzone. W zakresie Ronda Wyspiańskiego, powiat 

posiada standardy utrzymania rond. Jeśli miałoby się znaleźć coś więcej, to we współpracy z gminą może 

powiat poprawiać estetykę. W tym przypadku nie planuję żadnych zmian wprowadzać. W zakresie wniosków 

radnych i sołtysów, powiat dokłada wszelkich starań by odpowiadać terminowo, dyrektor K. Juszczyk może 

szczegółowo udzielić odpowiedzi na wnioski kierowane do ZDPK. Wicedyrektor K. Juszczyk powiedział, że 

zmiana organizacyjna w ZDPK z polecenia dyrektora Grygi może nieznacznie wpłynąć na wydłużenie czasu 

na udzielanie odpowiedzi, bowiem aktualnie wnioski weryfikowane są przez dyrektorów, kierowników i dopiero 

udzielana jest odpowiedź, a nie odpowiadają bezpośrednio pracownicy jak poprzednio to funkcjonowało. 

Zobowiązał się temu przyjrzeć i zostanie udzielona odpowiedź. W zakresie  czasu na odpowiedź na wnioski, 

zwrócił uwagę że ostatni w sprawie lustra wymaga więcej czasu, ponieważ musiało się w tym temacie odbyć 

spotkanie komisji BRD z Policją. Wniosek był z maja br., komisja odbyła się ok 15 czerwca br. 

Przygotowywana jest odpowiedź w tym zakresie, dodał, że jest pozytywna i pion BRD przygotowuje projekt 

organizacji ruchu. Wicestarosta A. Wrzoszczyk powiedział, że w sprawie parkingu w Batowicach prowadzone 

są rozmowy z koleją, jest to teren zamknięty, więc niestety długotrwałe są to rozmowy i trzeba się uzbroić w 

cierpliwość co do realizacji tego zamierzenia. Radny T. Łysek (przewodniczący komisji budżetowej, sołtys 

sołectwa Bibice) zwrócił uwagę, na drogę powiatową biegnąca przez Bibice od Węgrzc do Zielonek od wielu 

lat ponad normatywnie eksploatowana ze względu na Północną Obwodnicę Krakowa, przez co mieszkańcy 

mają realne problemy z tego wynikające. Zakładał, że wespół ze starostą trzyma kciuki za jego realizację, 

które poprawiłoby bezpieczeństwo i jakość życia mieszkańców. Radny wyraził podziękowania za trzy lustra, 

które udało się zamontować na drogach. Wyraził podziękowania dla radnego powiatu J. Raźnego oraz 

wicedyrektora K. Juszczyka, że udało się wspólnie zrealizować jego wnioski. Dodatkowo radny zgłosił 

problemy: przez ponadnormatywne ciężarówki pęknięta została na pół droga od szkoły aż do zakrętu na dole, 

gdzie cały asfalt jest popękany. Wyraził obawę, że będzie konieczność niebawem nałożenia nowej nakładki 

asfaltowej. Druga kwestia, wnioskowana od kilku lat o zamontowanie wyświetlacza prędkości rzeczywistej. 

Istotne bardzo w Bibicach, ponieważ domy znajdują się kilka metrów od drogi. Znajdują się po drugiej stronie 

niż chodnik, więc mieszkańcy są zmuszeni tamtędy przechodzić, pomiędzy pędzącymi  „wannami” z 

kruszywem, stąd prośba o pomoc w ograniczaniu prędkości pojazdów. Następne dwie kwestie związane z 
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bezpieczeństwem, przejście dla pieszych, o którą radny wnioskował pomiędzy ulicą Bławatkową, a OSP 

Bibice. Zapytał radny, czy będzie powiat podejmować interwencyjne odśnieżanie chodników przy drodze 

powiatowej. Chodnik ul. Kościuszki prowadzi do szkoły, kościoła i centrum sołectwa. Dodał, że interwencyjnie 

jako sołtys odśnieża chodnik ze środków sołeckich. Zatem, czy interwencyjnie ze środków powiatowych 

odśnieżanie zostało zaplanowane. Wicestarosta A. Wrzoszczyk odniósł się do kwestii interwencyjnego 

odśnieżania chodników, iż Zarząd Powiatu podjął decyzję o  interwencyjnym odśnieżaniu. ZDPK ma 

wypracować zasady interwencyjnego odśnieżania, w jakim zakresie interwencje będą realizowane. W kwestii 

związanej z wyświetlaczami prędkości, powiat prowadził dedykowany im program, ale w chwili obecnej nie ma 

w swoim zakresie, w roku bieżącym przynajmniej, takich wyświetlaczy prędkości, nie oznacza to jednak, że nie 

mógłby zarząd takiej kwestii rozważyć. Założył, że jeśli środki finansowe będą na tego typu działania z 

kategorii bezpieczeństwa ruchu drogowego, to wniosek radnego zostałby wzięty pod uwagę. Co do kwestii 

związanej z remontem nakładki dość mocno wyeksploatowanej, potwierdził, że tę drogę z nakładką ma na 

swojej liście i będzie ją przedstawiał Zarządowi Powiatu do programu nakładkowego. Dodał, że program w 

drugim półroczu ma być realizowany i zobowiązał się, że będzie ten temat omawiał na zarządzie. Radny D. 

Dragosz zwrócił się z prośbą o przeanalizowanie, w którym miejscu na ulicy Galicyjskiej w Zielonkach w 

okolicy ośrodka zdrowia i GOPS-u można byłoby wyłapywać deszczówkę, która płynie z nawałnic, czy ulewy 

drogą z samej góry ulicy Galicyjskiej i zalewa poniżej położone posesje o numerach 8 do 8C, 4 i gospodarstwa 

przy ulicy Grochowalskiego. Zastanawiał się radny, czy istnieje możliwość umieszczenia kolektora i zrobienia 

trzeciego odpływu, ponieważ mieszkańcy borykają się z tym olbrzymim problemem. Dodał, że wicedyrektor był 

na wizji lokalnej, stąd pytanie o wypracowany sposób rozwiązania problemu, być może właściwym byłoby 

założenie zbiornika retencyjnego. Wicedyrektor K. Juszczyk potwierdził podjęcie próby wykonania odpływu z 

ostatniej studzienki z uwagi na istniejący odpływ, który jest de facto zaniżony, być może zamulony, z 

podniesioną rzędną dna rzeki Białucha. Po odsłonięciu studzienki stwierdzono, że w kanalizacji deszczowej 

poza wodami deszczowymi, płyną ścieki. Nastąpiło otwarcie komisyjne z udziałem przedstawicieli gminy, 

służby gminy dokonały odymiania i stwierdziły wykonane podłączenie, które nie istnieje w dokumentacji do 

jednej z przyległych posesji. W związku ze stwierdzeniem ścieków w kanalizacji deszczowej, na polecenie 

wicedyrektora zostały wstrzymane prace do czasu wykonania odpływu na innej rzędnej do momentu, kiedy nie 

zostanie  zlokalizowane miejsce, gdzie ścieki dostają się do kanalizacji deszczowej. Stwierdził, że na tym 

etapie nie można puścić kanalizacji ściekowej do rzeki Białuchy. Jeśli to zostanie stwierdzone, być może 

nastąpi zaślepienie tych nielegalnych odpływów. Zostanie sprawdzone, czy ta kanalizacja sanitarna, gdzieś 

tam podłączona, już nie dopływa do ich kanalizacji i wówczas wykonany zostanie przez nich ten ostatni 

odcinek. W miejscu powyżej ul. Galicyjskiej, aby rozwiązać problem zbierania wód, wymagany jest 

kompleksowy projekt i pozwolenie na wykonanie tej kanalizacji deszczowej. Natomiast odcinek, który 

wicedyrektor zadeklarował, będzie wykonany jeszcze w tym roku.  Radny D. Dragosz podkreślił, że kluczowa 

jest górna część ulicy Galicyjskiej, ponieważ jadąc do Bibic po obu stronach stoją zabudowania oraz budują 

się nowe budynki mieszkalne, a przy nawałnicy, czy zwykłej ulewie ulica Galicyjska, zamienia się w rwącą 

rzekę o głębokości 10 centymetrów, stąd konieczność retencjonowania wody, bądź założenia dodatkowego 

kolektora w drodze powiatowej. Wicedyrektor K. Juszczyk zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o budujące się nowe 

osiedla, zgodnie z prawem wodnym, właściciele tych budynków mają obowiązek zagospodarowywania wody 

na własnym terenie. Natomiast powiat będzie czynił starania, by wodę z drogi skanalizować, jakkolwiek 

zastrzegł, że wymaga to większych nakładów i zabiegów projektowych. Radny D. Dragosz podsumował, że 
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właśnie o taką analizę wnioskował, jakie są możliwości rozwiązania problemu mieszkańców przy drodze 

powiatowej. Wicedyrektor K. Juszczyk zadeklarował, że sprawa zostanie przeanalizowana i zostanie udzielona 

odpowiedź. Radny P. Podleśny powrócił do tematu projektowania chodnika przy DP 2151, zwrócił się z 

pytaniem, czy powiat ma w planie przyspieszenia inwestycji poprzez równolegle prowadzenie postępowania 

przetargowego dla kolejnych odcinków chodnika w trybie natychmiastowym, aby dokumentacja była gotowa do 

ubiegania się o środki zewnętrzne. Wicestarosta A. Wrzoszczyk powiedział, że Zarząd Powiatu w Krakowie 

zlecił projektowanie pierwszego odcinka chodnika za kwotę ok 200 tys. zł, zostały złożone dwie oferty i jedna z 

nich mieści się w ww kwocie przymierzonej do realizacji tego zadania. Wójt odniósł się do wypowiedzi 

przedmówców, podkreślił, iż liczył na szerszą współpracę w perspektywie najbliższych dwóch lata ze strony 

Zarządu Powiatu. Podsumował zakres prezentacji, w której znalazł temat ulicy ks. Zięby i współpracy z 

Gulermakiem, wykonawcą Północnej Obwodnicy Krakowa. Brakuje mu odniesienia się powiatu w zakresie 

odwodnienia, które było poruszane na ostatnim spotkaniu, pomimo że gmina zadeklarowała udział kwoty 200 - 

250 tys. złotych. Sprawa jest pilna, żeby docelowo doprowadzić do uporządkowania odwodnienia do rzeki 

Białuchy. Przypomniał, że poprzedni wójt wybudował odwodnienie przy budowie pierwszego segmentu szkoły 

w 1997 roku, które do dnia dzisiejszego obejmuje swym zasięgiem obszar kościelny, szkolny i kawałek węzła 

POK, stąd bardzo zasadnym jest by bezwzględnie Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad włączyła 

się do wybudowania wzdłuż działki kościelnej dodatkowego kolektora odwodnieniowego. Gmina jest tym 

zainteresowana i otwarta na współfinansowanie zadania, jednak żadnej informacji w tym zakresie wójt nie 

usłyszał. Oczekuje jednoznacznie harmonogramu i konkretnych deklaracji terminowych, bowiem za niedługo 

wykonawca POK zakończy prace związane z obwodnicą. W zakresie ronda w Bibicach również oczekuje na 

harmonogram prac, procedura ZRID-u się przedłuża, natomiast o tyle ważna jest to sprawa dla gminy ze 

względu na partycypowanie w kosztach i konieczność ustalania priorytetów dla zadań. Odniósł się do temat 

ronda Wyspiańskiego i uzyskanej odpowiedzi od pana wicestarosty, stwierdził, że kompletnie go ta odpowiedź 

nie satysfakcjonuje. Zwrócił uwagę, że rondo ze względu na jego niewielki rozmiar jest permanentnie 

zajeżdżane przez ciężarówki. Podkreślił, że nie jest to kwestia eksploatacji i utrzymania ronda, tylko kwestia 

jego przebudowania, o czym wielokrotnie mówił. W grę wchodziłoby przesunięcie krawężnika i zawężenie 

ronda oraz utwardzenie terenu. Podkreślił, że nie planuje współfinansować tej przebudowy, ponieważ gmina 

przekazała działki nieodpłatnie na jego realizację. Zadanie zostało zrealizowane przez właściciela gruntów, 

podczas gdy powiat prawie nic nie dołożył do tej inwestycji. Przypomniał, że gmina w ramach przedsięwzięcia 

dotyczącego przebudowy układu drogowego, wniosła działki, które dzisiaj są własnością powiatu, na których 

są urządzone parkingi i została urządzona droga. Odnośnie zadania niezrealizowanego projektu chodnika w 

ciągu drogi powiatowej Januszowic, Korzkiew, Grębynice, stwierdził, że należy podzielić projektowanie na 

etapy, ale równolegle je projektować i nic nie stoi na przeszkodzie by ogłaszać przetarg. Natomiast 

zdecydowanie odradzał tak wysoką kwotę, jaka została zaplanowana. Przypomniał, że gmina wydatkowała ok 

250 tys. złotych do powiatu i nie ma dzisiaj żadnego dokumentu. Podkreślił, by projektować jednocześnie, co 

sygnalizował zarówno wicedyrektorowi, jak i wicestaroście. Dodał, że przygląda się nowym fragmentom ulic 

Galicyjskiej, Kasztanowej, odcinkowi od Węgrzc do Batowic, które masowy transport gminne drogi rozjeżdża, 

spodziewa się dużych spękań i stwierdził, że powiat musi zaplanować wydatki na nowe nakładki asfaltowe. 

Podkreślił, że nie wyobraża sobie, by gmina miała dokładać środki do wymiany nakładki. To uznał za zadanie 

wyegzekwowania od wykonawcy Północnej Obwodnicy Krakowa, ponieważ nie powinni tymi drogami jeździć, 

nie ma nośności wiaduktu, to jest sprawa współpracy powiatu z wykonawcą POK. Odniósł się również do 
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kwestii PKP, rozumie że trwają uzgodnienia, ale prosił by starosta wywiązał się z zobowiązania, które padło w 

styczniu br., kiedy wydał polecenie dyrektorowi Grydze o niezwłocznym wyasfaltowaniu tego utwardzonego 

pobocza przy stacji kolejowej w Batowicach. Zastanawiał się wójt, czy nie zacząć przekazywać środki gminne 

powiatowi w takim tempie, w jakim powiat realizuje deklaracje składane gminie. W zakresie inwestycji w Galicy 

Murowanej nie usłyszał informacji, czy zarząd podjął decyzje, gdy ostatnio na spotkaniu z ZDPK ze starostą 

miało to być przedstawione na Zarządzie Powiatu deklaracje ewentualnie, czy będzie przyjęta deklarowana 

kwota przez gminę. Nawiązał do kwestii ulicy Galicyjskiej z wykrytymi ściekami, podkreślił że trzeba to 

dokładnie zbadać, by nie okazało się, że są to ścieki z rejonu byłego wysypiska, gdzie przy budowie 

Galicyjskiej wykonawca pracujący na zlecenie ZDPK ok 6 lat temu wpiął się do gminnej kanalizacji sanitarnej i 

później gdzieś coś przepinał. Nie wykluczył też, że ktoś się włączył, ale jak stwierdził, sanitarka jest 

zrealizowana niezależnie od odwodnienia. Przyznał, że w tym rejonie rzeczywiście sporo jest sieci, zwłaszcza 

na skrzyżowaniu z ulicą Galicyjską, do Cegielni, czy na Ogrody, więc również przez rejon Cegielni, nie ma 

pewności w 100%, co się znajduje pod ziemią z czasów Cegielni. Wicestarosta A. Wrzoszczyk powiedział, że 

w zakresie ulicy Księdza Zięby w Zielonkach, trwają rozmowy z firmą Gulemark, również przez dyrektora 

ZDPK. Finałem tych rozmów ma być podpisanie umowy na realizację tego przebudowy ulicy księdza Zięby. 

Nie ma możliwości, żeby firma realizująca Północną Obwodnicę Krakowa zeszła bez realizacji tego 

przedsięwzięcia, czyli wpięcia do ulicy księdza Zięby. Pozostaje  kwestia wysokości, jakie są pomiędzy 

istniejącym odcinkiem księdza Zięby, który jest drogą powiatową, a tą, która się będzie wpinać od Północnej 

Obwodnicy Krakowa i firma Gulemark ma w ramach swojego ZRID-u sprawę rozwiązać. W kwestii związanej z 

inwestycją ronda w Bibicach, powiat czeka na wydanie decyzji ZRID. Dodał, że na dzień dzisiejszy, wszystkie 

dokumenty, które miał do uzupełnienia projektant, zostały złożone. Stąd będą procedować aktualnie decyzję 

ZRID i po jej otrzymaniu przystąpi powiat do postępowania przetargowego i wyłonienia wykonawcy na 

realizację tego zadania. Ze wstępnych szacunków, koszt realizacji tego zadania to ok 4 mln zł. O takiej kwocie 

poinformowany został Pan Wójt, a w dniu dzisiejszym przekazał informację radzie gminy, że w tej wysokości 

środki na realizację tego przedsięwzięcia należałoby w budżetach samorządów przeznaczyć. W kwestii ciągu 

pieszego przy stacji PKP, zadeklarował sprawdzenie ustaleń ze spotkania IS-owego. Przypomniał, że 

rozmowy ze spółką PKP nie należą do łatwych, jeśli tylko będzie taka możliwość, to oczywiście ten parking w 

tym miejscu zostanie zlokalizowany. Na pozostałe pytania zostanie udzielona odpowiedź, zwrócił się o 

przekazanie protokołu z tej części sesji do sekretariatu, wówczas szczegółowo odpowie na pytania, które 

pozostały bez odpowiedzi. Przewodniczący M. Golanko poinformował, iż dołączył na sesję Marszałek 

Województwa Małopolskiego, Pan Łukasz Smółka z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Krakowie na czele z panią Dyrektor Katarzyną Węgrzyn-Madeją, Wicedyrektorem ds. Inwestycji Panem 

Robertem Góreckim oraz Kierownikiem Wydziału Inwestycji ZDW Panem Ireneuszem Czają. Radny K. 

Krzyworzeka odniósł się do wypowiedzi przedmówcy w sprawie ulicy Ks. A. Zięby, czy znany jest konkretny 

termin tych prac, bowiem obserwuje coraz większy ruch samochodowy i przewiduje, że droga zostanie 

kompletnie zniszczona. Podsumował, że dobrze by było, gdyby termin się pokrył oddania do użytkowania 

Trasy Wolbromskiej z POK. Następnie wyraził podziękowania wicedyrektorowi K. Juszczykowi za zajęcie się 

odwodnieniem ulicy Galicyjskiej oraz radnemu powiatowemu J. Raźnemu, że zainteresował się sprawą po 

rozmowach wraz z radną Lucyną Zielińską. Radny liczy na jak najszybsze usunięcie problemu zalewanych 

mieszkańców ulicy Galicyjskiej. Radna Z. Kot bardzo sceptycznie odniosła się do wypowiedzi wicestarosty w 

sprawie Ronda Wyspiańskiego w Węgrzcach, że spełnia standardy utrzymania rond powiatowych. Stwierdziła, 
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że nie może się z tym stanowiskiem zgodzić i wypowiada się w imieniu mieszkańców, że sytuacja ta jest nie 

do zaakceptowania i zwróciła się z prośbą o zmniejszenie i utwardzenie ronda, by samochody go nie 

zajeżdżały. Przewodniczący M. Golanko powiedział, że wypowiedź zostanie zanotowana w protokole i 

przekazana do wicestarosty. Podsumował, że wyczerpała się lista zgłoszeń radnych do dyskusji, panu wójtowi 

udzielił głosu na podsumowanie dyskusji. Wójt podziękował za sprawy, które udało się wykonać we 

współpracy z powiatem w minionym okresie czasu. Podkreślił, że gmina stawia wysokie wymagania, ponieważ 

ma ku temu argumenty i jest to uzasadnione. Przyznał, że zarówno gmina, jak i powiat utraciły na udziale w 

dochodach z PIT, to nadal jednak są to środki znaczące w budżecie powiatu. Zaapelował, by mieć na uwadze 

szczególnie gminę Zielonki z jej potrzebami, bowiem na każdej z dróg powiatowych, których jest 21 

kilometrów, obciążenie wynosi kilkanaście tysięcy pojazdów na dobę. Główny transport odbywa się drogami 

wojewódzkimi, krajową i powiatowymi, gdzie następuje degradacja dróg. Na zakończenie wypowiedzi, 

zastrzegł iż po raz pierwszy publicznie wygłasza opinię, iż gmina Zielonki przychyliła się do wniosku 

ówczesnego Zarządu Powiatu i ZDPK bodajże z roku 2004, 2005 odnośnie pasów tj. odsunięcia zabudowy 

przy nowych terenach budowlanych wzdłuż dróg powiatowych i które zostały odsunięte. Aktualnie wyrażane są 

przez powiat zgody na przybliżanie tych zabudów do krawędzi jezdni. Spowodowało to zaprzepaszczenie 

założeń planistycznych. W sytuacji, gdy będzie potrzeba poszerzyć lub cokolwiek wykonać, to z pasa 

zielonego robią się niby niemieszkalne oczywiście, ale w większości to są domy jednorodzinne, które wchodzą 

po 5-10 metrów w pas poza teren zabudowy za zgodą zarządcy. Oczywiście jest plan zagospodarowania, 

natomiast tworzy to niepotrzebne wejścia i na przyszłość blokuje rozwój. Zaapelował wójt, że jeżeli takie 

decyzje zapadają, by głęboko były przemyślane przez ZDPK. Przewodniczący M. Golanko podziękował za 

dotychczasową współpracę i za otwartość w dyskusji na nie zawsze proste i łatwe sprawy. Gmina zawsze 

czyni starania, by egzekwować wspólne zobowiązania, które czasami trwają latami, niemniej dedykowane są 

mieszkańcom, ku poprawie ich bezpieczeństwa i infrastruktury gminy. Podziękował za przyjęcie zaproszenia 

na sesję i liczy na dalszą współpracę. Wicestarosta A. Wrzoszczyk przyznał, że rozmowy o drogach zawsze 

są sprawami trudnymi do rozpatrzenia. Jego wieloletnie doświadczenie we współpracy z ZDPK pokazuje, że 

trudne to sprawy, ale nie są nie do rozwiązania. Wspólne rozmowy samorządowców, wójtów, burmistrzów z 

Zarządem Powiatu doprowadzają do rozwiązania sytuacji w kierunku poprawy bezpieczeństwa na drogach 

powiatu krakowskiego, jak i również komfortu jazdy po tych drogach. Wójt na zakończenie zwrócił się do 

wicestarosty o przekazanie na ręce Zarządu Powiatu szczególnych podziękowań i uznania za współpracę przy 

okazji przyjmowania uchodźców w systemie zarządzania kryzysowego. Na bieżąco prowadzona była 

współpraca, zarówno refundacja, jak i przepływy finansowe, które obydwa samorządy realizowały. Podkreślił, 

że tak powiat, jak i gmina mają swoje duże plusy w kontekście całej Małopolski i współpracy w tym zakresie. 

Organizacja dystrybucji przez powiat środków, również darów na Ukrainę, bo gmina posiadała nadwyżki, ale 

dzięki powiatu kontaktom udało się wiele wyśmienitych przedsięwzięć zorganizować. Podziękował również za 

programy zdrowotne, których GZEAS jest koordynatorem, a placówki oświatowe beneficjentem. Współpraca z 

powiatem to przede wszystkim rozmowy w zakresie infrastruktury drogowej, jako temat kluczowy, ale również 

istnieją obszary, w obrębie których gmina z powiatem współpracuje, otrzymując duże wsparcie i 

współdziałanie. Czy to w zakresie przeciwdziałania bezrobociu poprzez program stażystów, którzy w gminie są 

zatrudniani. Wicestarosta A. Wrzoszczyk docenił wypowiedź wójta dotyczący współpracy, zwłaszcza w 

kontekście Ukrainy. Potwierdził obopólną współpracę w tym zakresie, dot. środków finansowych i ich 

przepływu, wsparcie ze strony Ochotniczych Straży Pożarnych, Kół Gospodyń Wiejskich, Urzędu i bardzo 
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duże wsparcie służb Pana Wójta, by ta pomoc płynęła, gdzie płynąć powinna. I przede wszystkim za wsparcie 

ludzi, którzy uciekając przed wojną znaleźli się w powiecie krakowskim w gminie Zielonki. Także wielkie 

podziękowania dla całej społeczności gminy Zielonki za tą pomoc i wsparcie. Wyraził podziękowania za 

codzienną współpracę, którą realizuje wspólnie z Panem Wójtem i Radą Gminy. Przewodniczący M. Golanko 

ogłosił 3 min. przerwy.

Ad 11. Informacja na temat stanu obecnej i przyszłej współpracy w zakresie inwestycji drogowych 

realizowanych przez samorząd Województwa Małopolskiego na terenie Gminy Zielonki. Wystąpienie 

zaproszonych gości.

Wicemarszałek Ł. Smółka na wstępie powiedział, że bardzo sobie ceni zaangażowanie radnych i sołtysów 

aktywnie uczestniczących i wspierających samorząd Województwa Małopolskiego. Poinformował, że 

informacje na temat inwestycji drogowych przedstawią jego współpracownicy, dla niego zaś kluczową kwestią 

jest realizacja obwodnicy Zielonek, ten etap inwestycji, który powinien być zakończony z końcem bieżącego 

roku biorąc pod uwagę finansowanie. Powiedział, że brał udział wspólnie z wójtem i przewodniczącym rady, w 

wizycie na placu budowy oglądając stan realizacji inwestycji. Harmonogram działań i finansowanie sprawiają, 

że inwestycja zostanie zakończona do końca 2023 roku. Kolejny etap inwestycji, o którego wójt i mieszkańcy 

zwłaszcza Trojanowic pytają, jak zapewniał wicemarszałek, Województwo chce zrealizować i posiada na niego 

finansowanie ze środków rządowych, przy dużym wsparciu ministra infrastruktury. Na opóźnienie realizacji 

inwestycji miały wpływ dwa czynniki, pierwszy związany ze zbiornikami pękowickimi, drugi z wykonawcą 

opóźniającym realizację inwestycji, z którym została rozwiązana umowa, jakkolwiek Województwo chce jak 

najszybciej inwestycję realizować. Przetarg został ponownie ogłoszony w ostatnich dniach, w wakacje zostanie 

otwarty, by po wakacjach została umowa podpisana z nowym projektantem, jeśli chodzi o jego realizację to 

samorząd chce to realizować. Podkreślił udaną współpracę Urzędu Marszałkowskiego z wójtem i radnymi, 

podziękował za dużą aktywność w konkursach m.in. Etnomałopolska, czy Małopolskich Dożynkach 

Wojewódzkich. Samorząd Województwa odpowiada na potrzeby i zainteresowania mieszkańców gminy, dając 

możliwość brania udziału w projektach finansujących rozwój i działalność artystyczną mieszkańców. 

Przykładem był projekt związany ze strojem krakowskim w ślad za ubraniem się mieszkańców od 

najmniejszego do największego w strój regionalny na Małopolskich Dożynkach Wojewódzkich, czy w ślad za 

występami orkiestr na przeglądach tych orkiestr, organizowane były projekty inwestujące w orkiestry dęte. 

Inicjatywy Samorządu dają wyraz żywej tradycji i kultury w województwie małopolskim. Wyraził podziękowanie 

za dużą aktywność gminy w programach europejskich, jak w przypadku Metropolii Krakowskiej. Województwo 

wchodzi w nową perspektywę finansową środków europejskich i liczy, że gmina w ramach ZIT-u będzie je 

realizować wspólnie z miastem Kraków, czy gminami ościennymi. Podkreślił, że udało się w ramach Metropolii 

zrealizować projekt biletu metropolitarnego - wspólnego biletu. Zakłada, że dla mieszkańców gminy Zielonki i 

ościennych gmin, wspólny bilet na autobusy i pociągi na przestrzeni nowego roku szkolnego zostanie 

wprowadzony. Odniósł się wicemarszałek do kwestii bezpieczeństwa, obserwuje w tym zakresie duże 

inwestycje gminy, jak również wspomniana przez wicestarostę kwestia wspierania uchodźców. Dobra 

współpraca z zarządem Powiatu Krakowskiego, ze starostą, ze sztabem zarządzania kryzysowego, 

potwierdzają, że w gminie budowane jest bezpieczeństwo szeroko rozumiane. Inwestuje gmina bardzo duże 

środki w funkcjonowanie ochrony przeciwpożarowej, czego ostatnim przykładem jest budowa remizy w 

Bosutowie i zakup pojazdu nowoczesnego, ocenił poziom bezpieczeństwa na bardzo duży. Województwo 

przekazuje środki w ramach chociażby FOGR-u (Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych) dla gmin i gmina 
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Zielonki również z niego korzysta. Pan wójt wspomniał, że wniosek opiewał na wyższą kwotę niż gmina 

otrzymała, jednak trzeba zdawać sobie sprawę na ilość wpływających środków z odrolnienia gruntów rolnych. 

Podsumował, że w roku bieżącym samorząd przekazał 100 tys. złotych i wyraził nadzieję, że w roku 

następnym zostanie wzięta pod uwagę sugestia pana wójta co do wysokości. Podziękował za wyrozumiałość 

mieszkańców, biorąc pod uwagę realizowane duże inwestycje na terenie gminy. Porównując gminy w zakresie 

inwestycji drogowych, wojewódzkich, powiatowych, też krajowych, to gmina Zielonki jest liderem. Z drugiej 

strony wymaga to od radnych, sołtysów i wójta dużej determinacji w tłumaczeniu mieszkańcom aktualne 

utrudnienia przejeżdżając przez gminę Zielonki. Ważne, że duże inwestycje się kończą i faktycznie będzie 

nowa jakość infrastruktury drogowej. Biorąc pod uwagę bezpieczeństwo na drogach wojewódzkich, 

powiatowych, czy gminnych, w gminie Zielonki poziom bezpieczeństwa jest duży. Odniósł się wicemarszałek 

do 2018 roku, w którym zginęło na małopolskich drogach 223 osób, a po wspólnych działania różnych szczebli 

samorządów, powiatowych, gminnych, rok 2022 statystycznie przyniósł redukcję śmiertelności o 123 osoby, 

niejako można porównać z trzema autokarami ludzi żyjących. Zastrzegł, samorząd ma jeszcze sporo pracy, 

ale dąży by w 2025 roku w Małopolsce śmiertelność była na poziomie poniżej 100, a do 2050 r. wynosiła 0. 

Zachęcał gminę do aplikowania do projektów, pomimo, iż gmina nie otrzymuje 100% dofinansowania, by 

jednak przystępować do maksymalnie dużej liczby naborów, mając na uwadze dobro mieszkańców 

Małopolski. Dyrektor K. Węgrzyn-Madeja powiedziała, że najważniejsze zadanie realizowane przez Zarząd 

Dróg Wojewódzkich warte jest ponad 120 mln zł i realizowane wspólnie z Miastem Kraków. Istotne, że termin 

realizacji musi zbiec się z końcem roku i nie może samorząd pozwolić na jakiekolwiek przesunięcie terminu, 

ponieważ jest to zadanie finansowane z obecnej perspektywy Regionalnego Programu Operacyjnego, który w 

roku bieżącym się zakończy. Jeśli samorząd przekroczy termin, będzie mieć kłopoty z dopięciem budżetu na 

to zadanie, stąd wszelkie ingerencje w to zadanie są bardzo niepożądane, gdyż mogą zaburzyć 

harmonogram. Zwróciła się z prośbą do wójta i radnych, by przekazać mieszkańcom tą kluczową kwestię i 

wyczulić ich na tego typu sprawy. Następnie odniosła się do drugiego etapu obwodnicy Zielonek, nazywanego 

przez Samorząd „drugim etapem”, czyli od Północnej Obwodnicy Krakowa, tak zwana obwodnica 

miejscowości Trojanowice”. Rzeczywiście, zerwana została umowa z wykonawcą, przeciąganie projektu z tym 

wykonawcą skutkowałoby nie rozpoczęciem robót budowlanych i za dwa lata. Zerwana umowa została 

wypowiedziana z winy wykonawcy, następnie został ogłoszony przetarg i będzie zawierana umowa z nowym 

wykonawcą. Liczy, że rozpoczęcie robót budowlanych nastąpi w roku 2024, bowiem będzie trzeba jeszcze 

dokończyć pracę projektową i uzyskać decyzję ZRID i ogłosić przetarg na roboty budowlane. Stąd roboty 

budowlane prawdopodobnie na tym odcinku rozpoczną się w 2025 roku. Środki finansowe na to zadanie są 

zabezpieczone w budżecie województwa, zarówno te z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach 

Programu dla Obwodnic, jak i wkład własny Województwa. Zwróciła uwagę na ważną informację, że ten wkład 

województwa jest znaczący, dlatego, że samorząd dostał 60% dofinansowania na to zadanie, więc 40% to jest 

wkład własny Województwa. Szczegóły w zakresie Zachodniej Obwodnicy Zielonek przedstawi wicedyrektor. 

Wicedyrektor R. Górecki powiedział, że w zakresie I etapu Obwodnicy Zielonek, Samorząd wykonał 70% 

realizacji zadania. Przypomniał, że umowa z firmą Strabag została zawarta w kwietniu 2020 r. Podkreślił, że 

czas na realizację zadania z przygotowaniem go ze wszystkimi procedurami, uzyskaniem decyzji i zgody na 

realizację inwestycji oraz realizacja inwestycji przeszedł bardzo płynnie we współpracy również z gminą, za co 

wyraził podziękowania. Dodał, że na chwilę obecną nie znajduje żadnego zagrożenia w realizacji tego zadania 

do końca roku. Zadanie będzie ukończone do 15 grudnia br. Przyznał, że problemy występowały ale były 
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rozwiązywane na bieżąco, aktualnie Samorząd z realizacją zadania jest na jego ukończeniu. Następnie 

przekazał oddał głos kierownikowi I. Czai, odpowiedzialnemu za to zadanie, który przedstawić miał w formie 

prezentacji najnowsze zdjęcia z realizacji zadania. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. Kierownik I. 

Czaja zwrócił uwagę, że zadanie z robotami drogowymi realizowane jest od roku czasu. Inwestycja położona 

jest w bliskim sąsiedztwie, odcinek realizowany ma około dwóch kilometrów, z czego jeden kilometr położony 

w mieście Kraków, zaczyna się od ulicy Pachońskiego, równolegle do ulicy Opolskiej. Obwodnica nad torami 

kolejowymi przechodzi wiaduktem, by nad ulicą Rybałtowską biec przejściem podziemnym, następnie zostanie 

zlokalizowana pętla autobusowa, połączona płynnie z ciągiem pieszo-rowerowym z Krakowem i także w drugą 

stronę z gminą Zielonki. Przy końcu miasta Krakowa będzie rondo, które skomunikuje ulicę Weissa by 

obwodnica była lepiej skomunikowana ze starą drogą tj. Glogera, poprzez łącznik z tą ulicą. Zaznaczył, że 

zakres zaznaczony w kolorze zielonym znajduje się na terenie miasta Kraków. Dodał, że droga główna będzie 

dwujezdniowa, dwupasowa o dużej przepustowości z pasem zieleni, z drogą serwisową po stronie ulicy 

Glogera na całej jej długości, by zapewnić dostępność wszystkim mieszkańcom na przyległych działkach. Z 

kolei 50 m. za rondem zaczyna się teren gminy Zielonki i obwodnica 1.200 m. biegnie jezdnią dwupasową i 

włącza się do węzła autostradowego Zielonki. Na tej części gminy Zielonki, od strony ulicy Glogera na całej jej 

długości będzie biegła droga serwisowa. Przyznał, że rok czasu trwało zaprojektowanie zadania, uzyskanie 

wszystkich uzgodnień, po czym przez kolejny rok procedował Urząd Wojewódzki decyzję ZRID, po czym miała 

miejsce ponowna ocena oddziaływania na środowisko, która dokładnie sprawdziła i zabezpieczyła otaczający 

teren i mieszkańców przed negatywnymi wpływami inwestycji. Aktualnie inwestycja jest w ponad 70% 

zrealizowana i za kilka miesięcy zostanie zakończona. Początek ma swój na ulicy Pachońskiego, następnie 

biegnie nad torami kolejowymi, konstrukcja wiaduktu jest już zrealizowana, niebawem będą wykonywane 

nasypy i konstrukcja drogi, następnie przejście podziemne, którego konstrukcja już jest zrobiona i zapewni 

komunikację ulicy Rybałtowskiej na terenie Krakowa. Widoczne jest przejście podziemne, na terenie miasta 

Kraków ciąg główny jest zrobiony. Od poniedziałku zostaną wznowione roboty bitumiczne, by w okresie letnim 

wszystkie roboty bitumiczne zostały wykonane. Pętlą autobusową miasto Kraków zapewni odpowiednią 

komunikację oraz ładowanie pojazdów elektrycznych. Teren zostanie należycie odwodniony, musi być 

zretencjonowana woda, w tym celu został założony duży 40 m. zbiornik podziemny, który będzie wodę 

retencjonował i w odpowiednim czasie odprowadzał wodę do rzeki Białuchy. Rondo na granicy Zielonek i 

miasta Krakowa i na prawym wylocie ronda ma połączenie z ulicą Glogera, które praktycznie już jest 

wykonane w chodnikami po obu stronach i na końcu będzie włączenie do ulicy Glogera. To włączenie 

realizowane jest przy minimalnym utrudnieniu, ponieważ znajduje się poza istniejącą jezdnią. Droga będzie na 

fragmencie rozbudowana, będzie mieć wjazd do lewoskrętu i wyspy. Te zasadnicze roboty na ulicy Glogera są 

planowane w miesiącach wakacyjnych z najmniejszym utrudnieniem dla mieszkańców i przejeżdżających. Do 

połowy września br. planowane jest zakończenie robót włączeniowych na ulicy Glogera. Na terenie gminy 

Zielonki, kilometrowy odcinek obejmuje drogę serwisową po prawej stronie, wykonaną w nawierzchni 

bitumicznej, jak i ciągi główne, została warstwa ścieralna, są układane chodniki. Widoczne są słupy do 

ekranów akustycznych, obecnie są montowane panele na tych ekranach akustycznych. Uzupełnił, że ekrany 

akustyczne na terenie gminy Zielonki występują po obu stronach drogi i są w pełnej ciągłości, cały teren został 

zabezpieczony. Na końcu następuje włączenie do węzła autostradowego, które zgodnie z informacją 

Generalnej Dyrekcji zostanie przygotowane na okres jesienny w takim stopniu, żeby  można było tutaj ruch 

przejąć i rozprowadzić po drogach gminnych i powiatowych w sytuacji, kiedy Północna Obwodnica Krakowa 
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nie będzie zakończona. Wójt zwrócił się z pytaniem do wicemarszałka o przetarg na projektowanie trzeciego 

etapu, jaki zakłada harmonogram. I fundamentalne pytanie, czy w tej kadencji samorządu jest szansa by 

wicemarszałek podpisał umowę na realizację tego odcinka, bo uważa że projektanci powinni zdążyć z 

wykonaniem projektu. Następnie wyraził podziękowanie za współpracę samorządowi Województwa, Pani 

Dyrektor, Panu Dyrektorowi Góreckiemu za bieżącą współpracę, współdziałanie przy budowie Zachodniej 

Obwodnicy Zielonek. Również za udzielane zgody na budowę infrastruktury wodno-kanalizacyjnej i 

odwodnieniowej. Nie udałoby się bez tych zgód pewnych rzeczy zrealizować. Przewiduje w niedługiej 

perspektywie czasu, że ze względu na duże inwestycje, droga wojewódzka w Zielonkach zostanie rozjeżdżona 

i pozostaje pytanie, czy samorząd Województwa planuje ją zmodernizować, przynajmniej nakładkę asfaltową, 

żeby wjazd do Krakowa nie był taki tragiczny. Zwrócił się o deklaracje Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie 

wysokości ekranów, by tutaj na sesji padła jakaś deklaracja dla mieszkańców. Prosił o potwierdzenie informacji 

ze spotkania, na którym padło stwierdzenie, że rok po zakończeniu inwestycji zostanie zweryfikowana 

wysokość ekranów akustycznych. Również podziękował za otrzymywane środki do programów zdrowotnych. 

Zwrócił uwagę na duże, procedowane aktualnie zadanie przebudowa drogi i ulicy Wspólnej w Dziekanowicach 

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Wyraził nadzieję, że gmina przejdzie wszystkie wymagania 

departamentów i uzyska dofinansowanie w wysokości prawie 5 mln zł, co jest w gestii wicemarszałka, stąd 

liczy na przychylność. Wicemarszałek Ł. Smółka powiedział, że kadencja kończy się w kwietniu 2024 roku, ale 

zadeklarował że zabezpieczone są środki finansowe na realizację trzeciego odcinka z budżetu państwa i w 

budżecie Województwa jako środki w Wieloletniej Prognozie Finansowej, one są zapisane. Aktualnie 

Województwo jest w trakcie przetargu na projektowanie, na dzisiaj wicemarszałek złożył deklarację publiczną, 

że podpisanie umowy z projektantem nastąpi w tej kadencji. Zadeklarował, że jak będzie kontynuowana 

kolejna kadencja, to zostanie wykonana ta inwestycja. Postawiony cel, że inwestycja jako obwodnica Zielonek 

zostanie zrealizowana do końca roku, zakłada, że zostanie zrealizowana. Gdy pytany jest o kolejny etap 

inwestycji, to ma wicemarszałek w pamięci dożynki w Trojanowicach, na których publicznie zapowiedział, że ta 

inwestycja będzie zrealizowana. Ale jak wcześniej wspominał, wynikłe problemy spowodowały pewne 

opóźnienia, to jednak Samorząd nie będzie zwlekał z terminem i jak tylko będzie się dało zrealizować 

deklaracje, to zostaną wykonane. Oczywiście jeśli procedowanie pozwoli, by pod koniec kadencji ogłosić 

postępowanie na realizację robót, to Samorząd będzie to ogłaszać, tylko trzeba mieć na uwadze, że po drodze 

jeszcze jest procedowana decyzja ZRID i decyzja środowiskowa, a te procedowane są przez inne instytucje. 

Niemniej jednak na projektowanie zostanie podpisana umowa w tej kadencji, a realizacja będzie w następnej 

kadencji. Zauważył, że przy udziale gminy zostanie to zrobione, mając w pamięci, że gmina deklarowała 

wsparcie też finansowe, tak jak w przypadku obwodnicy realizowanej gmina pomagała Województwu również 

finansowo. W zakresie drogi wojewódzkiej, współpracownicy stoją przed dylematem, czy wdrożyć 

modernizację, czy położyć nakładkę asfaltową. Niemniej nie będzie miała miejsca sytuacja, że zakończone 

pozostaną duże inwestycje z dziurami na drodze wojewódzkiej, ponieważ fatalnie będzie to świadczyło o 

gospodarzu, nie tylko województwa, ale też gminy. W związku z tym, Województwo starało się będzie o 

zachowanie takiego stanu drogi, żeby się samorządy nie wstydziły, nie będzie to gruntowny remont, 

pozostawione to będzie w drodze kompromisu na tym odcinku. W zakresie ekranów akustycznych, Zarząd 

Dróg Wojewódzkich przeanalizuje po roku sytuację i będzie ponownie dokonywać czynności. W zakresie 

wysokości ekranów, może stwarzać mylne wyobrażenia, ale wysokość ich odnosi się też do gruntu, do 

budynku i do całości otoczenia, jeżeli chodzi o ochronę akustyczną. Dyrektor K. Węgrzyn-Madeja dodała, że 
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jak wspomniała uprzednio, zadanie musi być zakończone i zrealizowane zgodnie z pozyskanymi decyzjami, 

więc wszystkie ekrany akustyczne, które budowane są w tej chwili, muszą mieć wysokość i długość zgodną z 

podjętymi decyzjami. Aktualnie nie można zrobić nic ponadto. Natomiast Regionalna Dyrekcja Ochrony 

Środowiska narzucił na Województwo obowiązek wykonania analizy porealizacyjnej, czyli około 18 miesięcy 

po oddaniu do użytkowania tej drogi, muszą być powtórzone badania akustyczne i zweryfikowane, czy 

zbudowane ekrany spełniają swoje zadanie. I to jest obowiązek nałożony na Województwo, jako na zarządcę. 

Będą zlecane takie badania i jeżeli w ramach tych badań wyjdzie niezgodność, zostanie na nas decyzją 

nałożony obowiązek skorygowania ekranów. Rozchodzenie się fal dźwiękowych jest zależne nie tylko od 

wysokości drogi, ale też od ukształtowania terenu, zabudowy istniejącej. Wszystko to ma wpływ, ale 

przebadamy wszystko i w analizie porealizacyjnej okaże się, gdzie są niedogodności i co trzeba poprawić. Na 

dzisiaj Województwo musi działać zgodnie z posiadanymi decyzjami. Radny K. Gaweł jako reprezentant 

społeczności lokalnej Trojanowic wyraził podziękowania za ten etap Drogi Wolbromskiej, Zachodniej 

Obwodnicy Zielonek, która będzie dużym komfortem dla mieszkańców. Oczekiwania dotyczą w 100% 

realizacji inwestycji, łącznie z trzecim odcinkiem, który całkowicie odciąży centrum Zielonek i będzie 

komfortowym przejazdem w tym rejonie.  Inwestycja jest imponująca i wykonana w dobrym standardzie. 

Natomiast warto pochylić się nad pewną kwestią, mianowicie na poprzedniej sesji rada gościła panią dyrektor 

Wód Polskich i rozmowy dotyczyły projektowania zbiornika wodnego Januszowice-Trojanowice-Korzkiew, 

który jest w kolizji z Zachodnią Obwodnicą Zielonek. Zachęcał do współpracy z tą instytucją w tym zakresie, 

żeby się nie okazało, że uniemożliwi się jego realizacji i odwlecze się inwestycja na lata. Kolejny temat dotyczy 

miejsca w odległości ok dwóch kilometrów od zakończenia Drogi Wolbromskiej na drodze 794, znajduje się 

skrzyżowanie z drogą na Giebułtów. Jest ono bardzo mocno obciążone ruchem drogowym, które w dalszym 

ciągu zostanie obciążone pomimo Drogi Wolbromskiej Zachodniej Obwodnicy Zielonek. Od drogi 904, od 

Urzędu Gminy Wielkiej Wsi schodzi ogromny ciąg samochodów, który biegnie w kierunku Skały, zachęcał 

radny do rozpoczęcia jakichś kroków, by to skrzyżowanie objąć analizą ruchu i może zastosować jakieś 

rozwiązanie typu światła, rondo, a może innej formy skrzyżowania, żeby na terenie Trojanowic, jak skumuluje 

się zjazd z Drogi Wolbromskiej, też mieli jakieś alternatywy dla tego skrzyżowania. Wicemarszałek Ł. Smółka 

odniósł się do przedmiotowego skrzyżowania w Giebułtowie, że zna ten problem. W zakresie jego rozwiązania 

złożył deklarację, że Województwo wchodzi w koncepcję pół na pół z gminą Zielonki i jeśli gmina aprobuje 

propozycję, to Województwo rozpoczyna działanie. Zaproponował przeanalizowanie propozycji. Województwo 

zdaje sobie sprawę, że faktycznie jest to wyzwanie dla samorządu i też dla gminy Zielonki. Wójt powiedział, że 

jak wicemarszałek potroi kwotę dofinansowania FOGR-u, to gmina dołoży 100 tys. zł do projektowania 

koncepcji ronda, bo oczywiście jest ono zasadne. Wicemarszałek Ł. Smółka w ślad za złożoną propozycją, 

namawiał do jej przeanalizowania, zgodził się, że faktycznie w godzinach szczytu porannego i popołudniowego 

trudna jest sytuacja na tym skrzyżowaniu. Województwo jest w ciągłym kontakcie z Wodami Polskimi i była 

pewna korekta poczyniona, ale sugestie zostaną wzięte pod uwagę. Radna R. Totf w związku z założeniem 

ekranów akustycznych po obydwu stronach drogi łączącej gminę Zielonki z miastem Kraków, zapytała, czy są 

przewidziane przejścia z jednej strony na drugą, biorąc pod uwagę powstające nowe osiedla w niedalekiej 

odległości, jak również możliwość dokonywania zakupów w okolicznych sklepach, czy centrum biznesowego 

przedmieście Glogera. Drugie pytanie radnej, czy na trasie, od Krakowa do POK-u przewidziane są już 

przystanki autobusowe i w którym dokładnie miejscu. Na koniec zadeklarowała, że przyłącza się do 

wypowiedzi radnego K. Gawła, który zabiega o Trojanowice, radna jest bardziej zainteresowana ukończeniem 
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inwestycji Trasy Wolbromskiej, ponieważ będzie przebiegać przez Pękowice, radnej okręg i będzie śledzić, jak 

prace projektowe będą przebiegać. Wicedyrektor R. Górecki powiedział, że odnośnie zbiornika Pękowickiego, 

w zeszłym roku Województwo rozmawiało z Wodami Polskimi i posiada pozwolenie wodno prawne, więc 

kwestie koordynacji dwóch zadań zostały zakończone. Bez udziału gminy nie byłoby tego pozwolenia, za co 

serdecznie wicedyrektor podziękował. Dodał, że na chwilę obecną nie znajduje problemu, z Wodami Polskimi 

koordynowane jest każde zadanie. W odpowiedzi na pytanie w kontekście komunikacji pomiędzy stroną 

wschodnią i zachodnią Trasy Wolbromskiej, komunikacja ta odbywać się będzie drogami zbiorczymi i nie jest 

planowane żadne przejście przez jezdnię ze względów bezpieczeństwa pieszych, byłoby to niemożliwe ze 

względów technicznych. Stanowić ma dojazd do Północnej Obwodnicy Krakowa, dlatego są zaprojektowane 

drogi zbiorcze, które zostaną włączone na rondo średnicy 52 metry, turbinowe, z pełnymi relacjami na 

wszystkie drogi boczne, czyli Glogera i tą drogę po przeciwnej stronie. Odpowiadając na pytanie drugie, zatoki 

autobusowe są zaprojektowane w rejonie ronda, aby stanowiły komunikację bezpośrednio z mieszkańcami. 

Można powiedzieć, że jest to w środku, bo realizujemy my jeden kilometr, miasto drugi kilometr, więc 

centralnie w środku. Radna M. Listoś wyraziła podziękowania za inicjatywy kierowane dla NGO-sów i 

sołtysów. W szkoleniach z zakresu różnych programów związanych z Małopolską, uczestniczyła, jak również 

panie KGW z Węgrzc. Z zakresu spraw drogowych, zapytała, czy są prowadzone rozmowy związane z 

przejęciem przez Województwo drogi krajowej biegnącej przez Węgrzce, czyli ulicy Warszawskiej i E7. Czy 

określony został zarządca tej drogi na przyszłość, ponieważ chciałaby mieć wiedzę z kim uzgadniać różne 

sprawy, które sołectwo chciałoby usprawnić. Dodała, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad nie 

jest już zainteresowana rozmowami z sołectwem w tym temacie. Dyrektor Węgrzyn-Madeja powiedziała, by 

niezwłocznie zgłaszać Województwu sprawy sołectw, ponieważ niewykluczone, że jeszcze uda się coś 

wynegocjować z Generalną. Zgodnie z przepisami, w momencie oddania do użytkowania drogi S7, droga 

krajowa przechodzi z automatu na Województwo, czyli na zarządcę wojewódzkiego. Więc wspólnie będą się 

drogą zajmować, ale i rozmowy z Generalną jeszcze są prowadzone i być może uda się Województwu coś 

jeszcze wynegocjować. Uwagi do tego odcinka należy składać do Zarządu Dróg Wojewódzkich na sekretariat 

do Krakowa i będą prowadzone rozmowy z Generalną. Po uzyskaniu użytkowania przez Generalną na S7 

droga z automatu przechodzi na Województwo. Z uzyskanej informacji od Generalnej z dnia wczorajszego, 

zakończenie całego odcinka od Krakowa do północnej granicy województwa ma nastąpić do końca 2024 roku. 

Wójt powiedział, że kluczowym dla gminy jest ciąg pieszo-rowerowy do Krakowa, ponieważ al. 29 listopada po 

modernizacji wychodzi z ciągiem pieszo-rowerowym ze ścieżką. Stwierdził, że gmina nie posiada tak dużego 

dostępnego terenu, ale jeżeli jest się w stanie coś egzekwować, czy uzyskać w tym zakresie od Bibic do 

Węgrzc, to gmina jest tym zainteresowana. Tym bardziej, że zgłaszany był do ZIT-u ten odcinek na 

współfinansowanie ścieżki pieszo-rowerowej, jak najbardziej właściwa jest wzdłuż właśnie trasy warszawskiej. 

Wicemarszałek Ł. Smółka zwrócił się by z formalnego punktu widzenia potrzeby tego typu zgłaszane były 

przez wójta. Wiceprzewodniczący K. Olawski odniósł się do propozycji udrożnienia ruchu na skrzyżowaniu w 

kierunku Giebułtowa, przyznał, że jest to teren gminy Zielonki, ale kluczowy wjazd dla gminy Wielka Wieś. 

Zasugerował rozważenie tej gminy jako partnera do współfinansowania zadania w 50%, którego drugie 50% 

pochodzić by miało od Województwa, zgodnie z propozycją, która padła z ust wicemarszałka na sesji. 

Następnie zwrócił się o potwierdzenie informacji, czy decyzja, że ekrany są właściwe, czy nie za niskie, to jest 

ok 18 miesięcy od oddania inwestycji, najdalej biorąc 2 lata, ponieważ chciałby móc przekazywać 

mieszkańcom taką informację na zebraniach. Kolejne pytanie dotyczyło sposobu funkcjonowania Zachodniej 
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Obwodnicy Zielonek, dopóki nie zostanie uruchomiona Północna Obwodnica Krakowa. Dyrektor K. Węgrzyn-

Madeja powiedziała, że Województwo jest w stałym kontakcie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 

Autostrad i szukane jest wspólnie rozwiązanie, by ruch przepuścić przez węzeł, tak by obwodnica mogła 

działać od momentu uzyskania pozwolenia na użytkowanie. Wicedyrektor R. Górecki wyjaśnił, że Generalna 

Dyrekcja pismem z lutego 2023 r. poinformowała jaki zakres w ramach północnej obwodnicy zostanie 

wykonany. Województwo zorganizowało spotkanie z wójtem, z Miejskim Inżynierem Ruchu tj. służbami Miasta 

Krakowa, z wykonawcą oraz Generalną Dyrekcją, na którym został ustalony wstępny zakres projektu 

organizacji ruchu, jeżeli Generalna Dyrekcja nie wykona węzła Zielonki. Planowane jest puszczenie ruchu 

lekkiego ulicami Na Popielówkę, Długopolską na Zielonki i Księdza A. Zięby. GDDKiA planuje zakończyć 

zadanie w przyszłym roku. Województwo oczywiście będzie z gminą wszystko opiniować. Tytułem 

uzupełnienia w zakresie ekranów akustycznych, na tą chwilę posiadana wiedza, również wiedza zarządców 

dróg, projektanta, potwierdzona postanowieniem Regionalnego Dyrektora Ochrony i Środowiska, gdzie mamy 

enumeratywnie wypisane konkretne odcinki na konkretnych odcinkach, mamy mieć konkretne wysokości 

ekranów akustycznych. To jest wiedza projektowa, inżynierska i potwierdzają to wszystkie instytucje, że 

ekrany zostały zaprojektowane zgodnie ze sztuką. Faktem jest też, że po osiemnastu miesiącach będzie to 

przez Województwo weryfikowane. Były ustalone konkretne założenia dotyczące natężenia ruchu w tym 

miejscu planowanego i inne dane, które się wprowadza do programu, które generują konkretną wysokość 

ekranów akustycznych. Ekrany będą spełniać wszystkie wymagania. Nie jest w interesie Województwa, by po 

zakończeniu inwestycji za dwa lata cokolwiek dobudowywać, dokumentacja jest wiarygodna. Kierownik I. 

Czaja uzupełnił, że postanowienie RDOS-u poprzedzone zostało badaniami akustycznymi, rozmieszczeniami 

punktu pomiaru hałasu. Projektant dokonał rozpoznania sprawy planowanych inwestycji przy drodze i na 

wniosek inwestora, sprawdził, że w ciągu obwodnicy jest wydane 47 pozwoleń na budowę i powstanie w 

ramach tych inwestycji 88 budynków. Za ok dwa lata te budynki powstaną i ekrany są w miejscach, gdzie 

powinny się znajdować. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska, pomimo tego, że pierwotnie ekrany 

akustyczne miały być w dwóch trzecich części obwodnicy, aktualnie ekrany są wszędzie po obu stronach, 

przewidują powstanie tych budynków. Stąd sugestie mieszkańców, że wyższymi ekranami chroni się tereny 

zielone, są chybione. Ekrany chronią zarówno budynki istniejące, jak i planowane zamierzenia, stąd taki bufor, 

na wypadek gdyby okazało się, że jakieś inne pozwolenia powstaną, czy powstanie wyższy budynek, czy w 

innym miejscu. Na tym polega badanie porealizacyjne, by stwierdzić, czy jest to w wystarczającym zakresie. 

Konstrukcje ekranów pozwalają się uzupełniać. Radny D. Dragosz zwrócił uwagę, ze Zachodnia Obwodnica 

Zielonek jest priorytetem dla mieszkańców Zielonek. Sprostował, że nie jest to Obwodnica Trojanowic, tylko 

Obwodnica Zielonek. I w sytuacji kiedy powstanie, to mieszkańcy Trojanowic będą przez Centrum Zielonek 

jeździć, ponieważ cały ruch, który będzie jechał z północy Krakowa, będzie wjeżdżał na obwodnicę na 

wysokości Trojanowic, będzie omijał Zielonki i będzie jechał prosto na Opolską w Krakowie. Zakłada, że 

mieszkańcy Trojanowic będą jeździli przez centrum Zielonek prosto w górę do Krakowa. Zwrócił się z prośbą o 

jak najszybsze wykonanie obwodnicy, ponieważ Północna Obwodnica Krakowa mieszkańcom Zielonek jest do 

niczego niepotrzebna. Niezbędna jest Obwodnica Zielonek i skoro robimy szramę na policzku Zielonek, 

wpisując tutaj autostradę, to należy dać tym Zielonkom odetchnąć od całego ruchu, który jedzie przez centrum 

Zielonek. Radny mieszkając w centrum Zielonek, stwierdza, że jest to tragiczna sytuacja z tą uciążliwością dla 

mieszkańców. Stąd przychyla się do prośby wójta, żeby to jeszcze w tej kadencji udało się zaprojektować. 

Wicemarszałek Ł. Smółka stwierdził, że zwyczajowo mówi, iż jest to Obwodnica Trojanowic, natomiast z 
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formalnego punktu widzenia jest to kolejny etap Obwodnicy Zielonek i zgodził się z radnym, że inwestycja 

powinna jak najszybciej powstać. Powtórzył, że w tym roku zostało ogłoszone postępowanie na projektowanie, 

ale niestety musiała zostać rozwiązana umowa. Zobowiązał się, że w tej kadencji umowa zostanie podpisana 

na projektowanie, zostały zabezpieczone środki w budżecie województwa, w WPF, z budżetu państwa i jest 

oczekiwanie, by inwestycja jak najszybciej powstała. Z różnych powodów, chociażby i tych wymienionych 

przez radnego, dla mieszkańców to jest ważna rzecz. Radny K. Gaweł zwrócił się do pani dyrektor, że 

transmisję sesji oglądają mieszkańcy i radny otrzymał pytanie w sms od mieszkańca,  pytanie dotyczyło 

spotkania w sprawie wiaty przystankowej w Trojanowicach, tj. skrzyżowanie niedaleko wjazdu na Giebułtów, 

gdzie znajduje się zatoka autobusowa na drodze wojewódzkiej i mieszkanka zwróciła się z pytaniem, czy 

będzie możliwość wybudowania wiaty przystankowej, czy będzie porozumienie Pani Dyrektor z Wójtem. 

Dyrektor K. Węgrzyn-Madeja powiedziała, że będzie rozmawiała w tej sprawie z Panem Wójtem i zakłada, że 

się porozumieją i wiata docelowo powstanie. Wójt stwierdził, że jeśli sołectwu Trojanowice bardzo zależy na 

tym przystanku, to dołoży środki do tego, czego Pani Dyrektor będzie od wójta oczekiwała. Radny K. 

Krzyworzeka poruszył kwestię drogi wojewódzkiej na granicy Krakowa z Zielonkami, czyli koniec ulicy Glogera 

i Krakowskiego Przedmieścia, miejsca, gdzie podczas intensywnych opadów zawsze jest staw z wodą i są 

trudności z przejazdem samochodów. Od wielu lat ten problem się powtarza. Radny zwrócił się z prośbą, by 

zażegnać problem i spróbować zrobić odwodnienie. Na koniec wyraził podziękowania za wsparcie w zakresie 

budowy obwodnicy pierwszego etapu i prosił o więcej. Dyrektor K. Węgrzyn-Madeja temat był zgłoszony na 

Radzie Budowy, to jest teren miasta Krakowa i sprawa została do miasta przekazana, ale zadeklarowała, że 

sprawa jest monitorowana co w związku z tym miasto planuje zrobić. Przyznała, że jest pomysł na włączenie 

wody w obwodnicę, ale zastrzegła, że Województwo i miasto Kraków może zagospodarować wodę z dróg. 

Natomiast jeżeli dotyczy to wody z terenów przyległych, to już nie jest zadaniem Województwa i nie powinno 

się w to inwestować, ani ingerować. Zadeklarowała znaleźć rozwiązanie wspólnymi siłami. Wójt powiedział, że 

temat został zgłoszony na radzie budowy, tyle że to nie do końca tak to wygląda, bowiem miejsce to znajduje 

się na granicy Krakowa i gminy Zielonki. W tym rejonie kałuża znajduje się po połowie po stronie Krakowa i 

gminy Zielonki. Kiedyś gmina proponowała miastu ZRID, tak żeby odprowadzić wody do rzeki Prądnik. 

Również droga wojewódzka i Trasa Wolbromska byłyby wtedy odwodnione. Pozostaje pytanie, czy samorządy 

Województwo, Miasto Kraków i Zielonki mogłyby się porozumieć w tym zakresie i powrócić do tego tematu i go 

rozwiązać docelowo. Inaczej zawsze tam będzie kałuża i wszyscy się będą wściekać, niezależnie kto będzie tą 

drogą zarządzał. To jest odcinek 400 metrów i ZRID-em można zrobić to odwodnienie. Gmina, dzięki zgodzie 

Województwa, na  swojej działce pod dzisiejszą nową trasą Wolbromską wprowadziła kolektor, żeby docelowo 

z terenów gminy mogły być tam wody opadowe skierowane, ponieważ w tym miejscu nie ma dużego 

odbiornika, występuje problem. Dyrektor K. Węgrzyn-Madeja zadeklarowała przeanalizowanie sytuacji i jeśli 

byłaby możliwość odprowadzenia wód z drogi wojewódzkiej, to jak najbardziej Województwo, a właściwie 

Zarząd Dróg Wojewódzkich może być partnerem w tym zadaniu i zostanie to zweryfikowane. Wójt wyświetlał 

przewidywaną drogę z terenem do zainwestowania z odcinkiem 400 metrów, gdzie bezpośrednio woda 

kierowana byłaby do rzeki Prądnik. Pokazał bliskie położenie obwodnicy Zielonek z drogą wojewódzką i z 

której strony wody się zlewają, tak ze strony Krakowa, jak i drogi wojewódzkiej, ale też gminnej, więc problem 

uważa za trójstronny. Pozostaje pytanie, czy samorządy w jakiś sposób spróbują to procedować. 

Przewodniczący M. Golanko, podsumowując tę część sesji, wyraził podziękowania gościom za przyjęcie 

zaproszenia i za inwestycje, które są wykonywane na terenie gminy. Z własnych obserwacji postępu prac 
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stwierdził, że inwestycja stworzy nową jakość i nowe możliwości dla mieszkańców gminy, ale tym bardziej 

budzi zaniepokojenie sytuacja, w której będzie oddana część drogi, bez wykonania całości. Liczy na szybkie 

ogłoszenie przetargu i bezproblemowe procedowanie. Podsumował, że obrady pokazały, że gmina jest 

otwarta na negocjacje i kolejne inwestycje na terenie gminy Zielonki. Wicemarszałek Ł. Smółka ustosunkował 

się do pytania wójta o możliwość ogłoszenia postępowania przetargowego na „zaprojektowanie i 

wybudowanie”, powiedział, że nie ma takiej możliwości z uwagi na to, że wykorzystywane są środki rządowe 

na program realizowany w procedurze ZRID. Przewodniczący M. Golanko podziękował raz jeszcze gościom 

za udział w sesji i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 12. Zamknięcie sesji.

Ze względu na wyczerpanie porządku obrad przewodniczący M. Golanko podziękował wszystkim za udział w 

posiedzeniu i zamknął LI sesję zwyczajną Rady Gminy Zielonki w kadencji 2018-2023. Na tym protokół 

zakończono.

Protokolant Przewodniczący obrad

Wykaz załączników:

1) nr 1 lista obecności radnych;

2) nr 2 lista obecności sołtysów;

3) nr 3 lista obecności pracowników urzędu i jednostek;

4) nr 4 lista obecności gości;

5) nr 5 podjęte uchwały.

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

38


	Inne informacje:
	Podjęto zarządzenia:
	Ad 12. Zamknięcie sesji.

